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Glasilo skupštine općine sibenik
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NA GOVORNICI:

Balv
•fDNIK OPĆINSKOG

Dosadašnja politička vrhuška kupovala Je soci/
moupravijanje, pravo na nerad i nered. Stoga je 
titi društveno vlasništvo I transformirati ga u privatno^ 
družna vlasništva, a Istodobno održati zaposlenost i žx 
lako I prije svega treba osloboditi stvaralačku inicijatK 
sputavati šumom mnogobrojnih propisa. Treba se boriti cK 
i zato nam treba red, rad, a nadasve pamet

SKRADIN

Skradinjani^ su protekle nedjelje na 
Zboru mještana jednoglasno opozvaH 
nekadašnju skupštinu Mjesne zajedni

ce I njene organe, a do prestanka roka 
za osmodnevni javni uvid prijedloga 
novog statuta Mjesne zajednice, 
a u skladu s tim / raspisivanjem Izbora 
za mjesne organe, tekuće probleme 
Skradina rješavat će predstavnici HDŽ- 

-a, predsjednik Mjesnog odbora prof. 
Drago Petrovih / liječnik dr. JorkoVaie- 

rijev Stranica 4.

Inv. t>r

Proglašenje najtežeg ulova očekivalo se nestrpljivo, i to s pravom: od dvaju kapi
talaca Zankijev golub težak 11.60 kilograma pobijedio je Lukštćeva ugora za 35 
da ga'

ODRŽANO PRVENSTVO HRVATSKE U PODVODNOM RIBOLOVU

Ulov kakav 
se rijetko viđa
Protekle subote u šibenskom je moru održano Prvenstvo
Hrvatske u podvodnom ribolovu čiji su se rezultati bodovali
za naredno prvenstvo Jugoslavije. Organizator Je bio savez
za podvodne aktivnosti Hrvatske, domaćin šibenski •Jas

tog-, a sudjelovalo Je četrdesetoro natjecatelja Stranico 7.

Dok je lani dobio -Sun
čani sat- zbog toga što 

je najbolje ugostio do
maćega gosta, ove go
dine Muner kao da nije 
dočekao sezonu u naj
boljom sjaju. Mjesto ne 
odiše prevelikom čisto
ćom, nljo uređeno / na
šminkano, parkirališta 

zjape prazna dok se 
obalom no može pro

ći... ipak, domaćinima 
se ne može poreći lju
baznost Stranica 5.

on je



MEDICINSKI CENTAR • NA DNEVNOM REDU

Dokazima protiv optužbi i s?
Među najsvježijim je informaci- nje Zbora liječnika. No, bez"ozira upozorenja, ali ni to nije rezultiralo vršioca dužnosti no prijedlog da ® 

taj posao u tom razdoblju obavlja ® A
i dalje Branko Belmarić nije pro- 9 | Kl VKE VI1II1A 
šao. Shodno kompentencijama A

• .. Povelje =-
—RaSn"1 ieU tak^ 2 jPeOrpovodaskUpa vođčkih 

■ii vn niavm r ® samostalnih privrednika, što je
tru A™ • u Ponedjeljak održan na terasi
tru kdu Centar nema već više • ug;s,iteijskog objekta »Blata«.

* V. A * X od Ped®s®tak. od ukupno
’ > na we ovog trenutka kaže 5 ^ ovdašnjih samostalnih pn- 
* Ak Centra — dShateli • vredmka, izrazilo je nezadovolj- f uk? sSman-fTakiJ • još uvijek neslužbe-

KRa«emu se i svesrdno A informacijom o mogućemra&TmdneTu- 2 P^“lu tisuću

MMML mu. argumentira- _ Oilj ovog racjnog dogovo-
^»■■tiv optužbi što mu W ra samoinicijativnog odbora 
gM9nika sva,l° na ,eđa • samostalnih privrednika Vodica

jama iz Medicinskog centra, po
sljednjih mjeseci poprišta dosta 
burnog sukoba »Zbor liječnika • 
protiv rukovodstva«, i ona da se 
još jednom nije moglo oteti usta
ljenoj praksi formiranja posebne 
radne grupe. S posebnim zadat
kom. u posebnoj situaciji.

Dakle, po redu. Prijedlog da se 
ustanovi grupa dao je 27. lipnja 
Centralni radnički savjet, a čine je 
devetoro. Komisija za izbor i ime
novanja Skupštine općine imeno
vala je Čedu Petrinu. Šimu Zenića 
i Jeru-Antu Kmića (umirovljenik). 
Medicinski centar dr Vinka Batini- 
cu. dr Jeru Gašparova i Slavicu 
Periša (Radna zajednica). Sindi
kalna organizacija Medicinskog 
centra odlučila se za Vjeru Cvita- 
nović. dr Antu Ercegovića i dr Vi
nka Smolčića.

Kakav im je zadatak povjeren? 
Prije svega provjeriti opravdanost 
već poznatih zahtjeva Zbora liječ
nika koje ide za tim da se smijeni 
kompletno rukovodstvo Centra 
što znači svi direktori OOUR-a 
i ravnatelj te raspusti Savjet Bolni
ce. Prema riječima dr Vinka Batini- 
ce a uoči drugog zasjedanja grupe 
čini se da je njeno raspoloženje vi
še opravdati nego odbaciti traže-

na konačan ishod dr Batinica 
smatra da. pravno. Centralni rad
nički savjet ima pravo glasati o is
toj stvari tj. neovisno o tom kakva 
će biti odluka radne grupe.

Posebna situacija u Medicin
skom centru je više nego takva 
i to već nekoliko mjeseci, a da se. 
najblaže rečeno za cijelo to vrije
me rasplet teško mogao i nagovi
jestiti. Možda i zato što je sve po
čelo. nekako, neobično. Liječnici 
su odlučili uzeti stvar u svoje ruke, 
a nakon dugo godina, kako kažu, 
skupljanog ogorčenja i nezadovol
jstva statusom struke i cijele dje
latnosti u svojoj radnoj sredini, ali 
i izvan nje. I tako je Predsjedništvo 
sročilo, a Zbor liječnika prihvatio 
desetak i više zahtjeva medu koji
ma je ponajviše onih za novom, is
tinskom ulogom Stručnog kolegija 
i dokidanja dosadašnjeg pro forma 
postojanja tog važnog organa. Za 
stanje u Medicinskom centru, 
zbog lošeg i neodgovornog rada 
krivo je rukovodstvo pa su njihove 
ostavke nužne.

Zbog ostavki danih tek od dije
la rukovodstva Zbor liječnika je. 
prisjetimo se, organizirao i šrajk

upozorenja, ali ni to nije rezultiralo
kompletnom predajom. Liječnici
ma je. bez obzira na povode bun
ta. zamjereno što su problem htjeli 
riješiti sami i gotovo bez ikakvih 
službenih obavijesti rukovodstva, 
legitimnim organima Centra i osta-
lim radnim ljudima. Odbijeno je^ajednij 
i bilo kako posredovanje sa stra-9j natM
ne, primjerice Komiteta za zdrav
stvo. No. orah je očito bio tvrdj^pa 
su liječnici ipak završili van-svoje 
kuće, s predsjednicima Skđpštine
općine i Izvršnog vijeća. J darflm 
rokom u kojem se stanjjju Medi
cinskom centru mora^rediti j/Z- 
pomoć tamošnjih legi^mnih orga
na. U protivnom — prin --------  
kao posljednje šta bi 
poduzeti. '

Centralni radnički savje 
formiranje radne grupe

na
jere . pe 
oglo 9^.

predsjedavajući dr Eugen Štojnić
raspisao i natječaj za rukovodioca 
Radne zajednice funkciju kojeg je 
do sada obavljao Branko Belma- 
rić. Njegov je mandat istekao 3. 
travnja ove godine a zbog aljka
vosti kadrovske službe obavijest 
o isteku mandata došla je malo 
kasnije nego je trebala. Do izbora 
novog rukovodioca valjalo je ime
novati, za nekih dvadesetak dana,

cinskonv 
lfakve%l

na Igraju, ali samo ovog J 
u nizu napisa o Medi- 9 

iri.tru, osim da je za bilo 9
Jučke prerano. Zapravo, a 

.tapet j^tek sada prostrt. Sto će J 
se sve naći na njemu, tko će biti 9
gore, a tko dole i hoće li ga ipak 9 
tresti prinudni upravitelj, vidjet će 
se, čini se. vrlo skoro. J

J. ERCEG •

SJEDNICA IZVRŠNOG VIJEĆA SKUPŠTINE OPĆINE ŠIBENIK

ODGOVORNOST ZA MOVODIOCE

jest prvenstveno da preduhitri
mo mogućnost enormnog po
većanja akontacije poreza, ali 
ujedno i da se dogovorimo 
o daljnjem djelovanju jednog 
od bitnih segmenata našeg 
društva kakva je mala privreda, 
ovdje na vodičkom području, 
rekao je jedan od članova Od
bora prof. Gordan Alfirev.

Činjenica je i da se na skup 
nije odazvao nitko iz Uprave 
društvenih prihoda, pravdajući 
tu mogućnost službenim zau
zećem, a upravo su radnici tog 
organa Skupštine općine, čulo 
se između ostalog na skupu, 
trebali objasniti neke stavke 
oko mogućeg povećanja akon
tacije poreza. Na kraju prvog

0 dijela rasprave, izabrana je i pe- 
točlana delegacija u sastavu 

— David Shiroka, Mile Kovačev, 
9 prof. Gordan Alfirev, Mile Srda-

»DANE RONCEVICA«
9 rev i prof. Ante Šupuk, koji će 

je, uz mišljenje da to miješanje nije a u početku narednog tjedna 
boljševizam. J u Skupštini općine obaviti raz-

Donošenje odluke o reorganizaciji 9 govore o novoj poreznoj politi-

Podržan prijedlog Operativnog plana zaštite od požara

— Usprkos suzama i emocionalnim 
istupima mnogi će radnici organa Op
ćinske uprave morati otići sa svojih 
mjesta, jer je nezadovoljstvo njihovim 
radom veoma veliko, istakao je na sa
mom početku današnje sjednice pred
sjednik općinske vlade Josip Juras. Da 
će kadrovske promjene biti opsežne 
dalo se naslutiti iz većeg broja izlaga
nja i rasprava o pojedinim pitanjima ko
ja su danas razmatrana. Nakon što je 
odlučeno da se Predsjedništvu Hrvat
ske i Predsjedništvu Sabora uputi 
brzojav podrške za sve pokrenute ak
tivnosti i poduzete mjere, te poteze 
koji će biti povučeni, općinska je vlada 
podržala prijedlog Operativnog plana 
zaštite od požara u ovoj godini. Za rea
lizaciju programa bit će potrebno osi
gurati 650 tisuća dinara, a posebna će 
se pažnja posvetiti zaštiti šuma u ne
posrednoj blizini grada, na području 
Lozovca i šume Jelinjak.

Dodjele zemljišta, kako je to bilo 
u slučaju Stambene zadruge »Alumi
nij-, na šibenskom području više neće 
biti, konstatirano je na sjednici. InaĆe, 
prema riječima predsjednika Sekretari
jata za razvoj i korištenje prostora Živ
ka Bujasa. Stambena zadruga je sas
vim korektno ušla u posjed. Time taj 
Slučaj ipak nije zaključen. U roku od 10 
dana bit će izgrađena cjelokupna infor
macija o tome imaju li novi korisnici na 
području šibenske općine zemljišta 
u svom vlasništvu.

Mnogo vremena potrošila je općin
ska vlada i na raspravu o poslovanju 
uvozno-izvoznih poduzeća i ovlaštenji
ma osoba koje zastupaju te kolektive. 
Neka vladaju tržišne zakonitosti, reče
no je. ali treba spriječiti pokušaje da se 
predstavništva u inozemstvu otvaraju 
da bi se skrasili bivši rukovodioci.

Zbog toga će od Privrednog suda te 
Republičkog i Saveznog komiteta za 
odnose s inozemstvom biti zatraženi

svi ugovori šibenskih radnih kolektiva 
potpisani protekla tri mjeseca sa stra
nim partnerima. Još je odlučeno da se 
od direktora svih poduzeća, i privred
nih i neprivrednih zatraži informacija 
o aktualnom stanju u kolektivima i nji
hovim programima razvoja te da se. ia
ko su to učinili vjerojatno pri izboru ru
kovodioca. o programu izjasne zapos
leni. Izvršno vijeće neće birati direkto
re. ali će itekako voditi brigu o gospo
darskom razvoju komune, naglašeno

Vi

organa uprave i raspoređivanju radnika f Ci, jer se nameće kao zaključak 
odgođeno Je za narednu sjednicu. da stvarna primjena postoje- 
U nastavku su usvojeni prijedlozi odlu- W __
ka o povećanju zakupnina za poslovni A w^°9
prostor za 200 posto, povećanje na- J J®vn? b'oki™ mogućnost rada, 
knada za korištenje javnih gradskih po- 9 No, 1 pored toga vodički sa- 
vršina, a Prijedlog izmjena odluke A mostalni privrednici zaključili 
o porezima upućen je na javnu raspra- su da bi upravo zbog pomoći 
vu koja će trajati do 15. ovog mjeseca. 9 novoj općinskoj vladi bilo ap-

Općinska se vlada suglasila s pri- £ surdno primjenjivati već usta- 
jedlozima da se za sekretara SUP-a jjenu metodu za ostvarivanje 
imenuje Mate Ajduk, a za načelnika V viastitih orava — štraik Štaba teritorijalne obrane Ivan Plenča. A diLn
Odlučeno je da privremeno poslove di- * t U radn09
rektora Općinske uprave društvenih 9 skupa vise riječi je bilo o org* 
prihoda obavlja Zdenka Lacmanovic. A niziranju ovdašnjih samostalnih 

_ . .. . , u x privrednika pa se »na tapeta ,
Redom, članovi vlade su potom do- £ 2 =. - OD/;nska oraan.zac«(a ■ ’ 

mjeli odluku da se bez obzira na ne- w cvo9?akiiućke
kompletiranost vodovodne i kanal iza- 9 Ml cemo s^e zakljuCKe 
cijske mreže asfaltira ulica Primorske 0 S ovog sastanka dostaviti našoj 
čete, te da se hitno već do 12. srpnja organizaciji, pa nek se ona iz- 
osiguraju svi uvjeti za useljenje dijela V voli ubuduće starati o rješava- 
stambenog naselja Meterize. A nju problema svih samostalnih

Zbog velike potrošnje vode i ne- • Privrednik« na r^ini općine^ 
prikladnih vremenskih uvjeta i prije vre- Ovo niJ® prijetnja, no bude Ii se 
me na. već je morao biti proglašen treći radilo kao dosad onda ćemo mi 
stupanj redukcije isporuke vode naše- 9 *°vdje u Vodicama biti prinuđeni 
ljima na otoku Murteru i Pirovcu. Do- osnovati vlastitu podružnicu ili.
nošenjem još nekih odluka općinska je ogranak koji će i z/1
vlada omogućila pravičniju raspodjelu stupati naše interese, veli M® 
raspoloživih količina vode. Odgođeno Srdarev, vlasnik ugostiteljskog 
je razmatranje zahtjeva za povećanjem objekta »Lora« 
cijena komunalnih radnih organizacija. J siRdnirn i?ahra« to
Prema onome što je rečeno takvi ce Na kraju sjednice izabran je 
zahtjevi prolaziti mnogo teže nego do i poseban Sud časti, također 
sada. 9 od Pet članova i to Gušte Juri*

Na kraju sjednice odlučeno je da a čev-Barbin, Ademi Bujar, Vlado 
se zabrani nastavak bilo kakvih radova J Malenica. Ante Mihić i David 
na izgradnji marine u -Podsolarskom-, Shiroka. koji će se baviti pro- 
a zatraženo Je da se ispita odgovor- @ b|emima samostalnih privredni- 
nost rukovodilaca -Dane Rončevica« zbog toga što uporno ignoriraju za- 9 ka’ a P°seb,ce S®"* 
konske odredbe. ugostitelja.

Mirko SEKULIĆ V Z. KABOK

INFORMATIVNI 
CENTAR .
ŠIBENIK

IZDAVAČ: novlnsko-lzdavačka 
i radio-dlfuzna organizacija Infor
mativni centar Šibenik. Direktor, 
glavni i odgovorni urednik Infor
mativnog centra: IVAN ĐURIĆ

Predsjednik Savjeta informativ
nog centra: DRAGO PUTNIKOVIĆ

Uređuje redakcijski kolegij; Josi

pa Petrlna, Žtvana Podrug. Mirko 
Sekuiić, Dijana Ferić, Jagoda Er- 
ceg, Zdravko Kedžo. Dijana So- 
ko. Branimir Periša, fotoreporter 
Vllson Pollć

Uredništvo: Ulica Božldara Petra- 
novića 3, Šibenik
Telefoni: centrala 25-822, direk
tor 29-480. Pretplata na list za 
SFRJ za tri mjeseca 39. za pola

godine 78 i za godinu 156 dinara. 
Za inozemstvo dvostruko — žiro 
račun 34600-603-976 kod SDK Ši
benik

Rješenjem Republičkog sekreta
rijata za prosvjetu, kulturu • fizič
ku kulturu SR Hrvatske, broj 
2829/1 —1978 »Šibenski list« os
lobođen Je osnovnog poreza na 
promet

TISAK: N1TRO »Slobodna Dalma
cija«« Split

OGLASI: 1 cm/1 stupac 50 dinara. Ci
jela stranica 3000 dinara. Mali oglasi, 
obavijesti gn.đana I posebne usluge 
regulirani su posebnim cjenikom.

_________ _____ - —--------------------



PRIVREDA
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RAZGOVOR S POVODOM 

Balvanska 
privreda

— Politiku shvaćam samo kao Instrument društva 
da okup!, organizira / usmjerava stručnjake razli
čitih profila, a ne da Ima kao do sada netko da 
»tuca biber na glavi« ... — Istakao je uz ostalo 
dlpl. Inž. Davorin PAMIĆ, novoizabrani predsjed

nik Općinskog komiteta za privredu Biodisk na Lozovcu za pročišćavanje lokalnih (otpadnih) voda

Odnedavna na funkciji predsjedni
ka Općinskog komiteta za privredu 
dipl. ing. poljoprivrede Davorin Pamić 
već 16 je godina kako sam kaže, u ne- 
poarodnoj proizvodnji, najprije u pogo
nu uljare poduzeća -Slavica«. a potom 
u PZ »Tribunj«, na istim poslovima, ta
ko da mu je kako naglašava, dobro po
znata proizvodna problematika. To je. 
na neki način, i objašnjenje njegovog 
dolaska na funkciju predsjednika Op
ćinskog komiteta za privredu.

• Uloga općinskih komiteta u po
sljednje se vrijeme, to moramo kon
statirati, svela uglavnom na admlnls- 
tratiranje i, na neki način, tapkanje 
u mjestu. Kakva bi, po vašem mišlje
nju, gospodine Pamlću, ona morala 
biti, sa stanovišta novih društvenih 
odnosa?

— Nova vremena, novi ljudi, nove 
ideje donose tržišnu privredu, podu
zetništvo. transformaciju odnosno pri
vatizaciju društvenog vlasništva, a mo
je je mišljenje da Komitet za privredu, 
kao općinski organ, odnosno organ 
vlasti, treba da djeluje upravo tako da 
ovu transformaciju u privredi pospje
šuje. Prijelaz iz društvenog (odnosno 
ničijeg) u privatno vlasništvo, jest nuž
nost i najvjerojatnije će se realizirati 
posredstvom dioničarskog društva. 
Dok sam radio u privredi (preciznije 
poljoprivredi) stekao sam dojam da je 
upravo ovaj općinski organ kočio, po
sebno privatne, inicijative. Stvar traba 
okrenuti za 180 stupnjeva i svaku pri
vatnu inicijativu podržati. Tako shva
ćam ovaj Komitet i funkciju na kojoj je
sam.

• Kažete da ste godinama u ne
posrednoj proizvodnji. Kako komenti
rate trenutno stanje šibenske privre
de?

— Pratim već godinama, ili preciz

nije od 1981. stanje privrede na ovom 
području. Analizirajući, na primjer, dva 
najveća radna kolektiva, sa najviše za
poslenih, koji su, na neki način, kičma 
šibenske privred, TLM i TEF. nekako je 
logičan zaključak da oni Šibenskoj pri
vredi daju kolonijalni karakter. TLM. re
cimo, koji proizvodi oko 90 tisuća tona 
aluminija finalizira svega 15 posto, 
a ostalo prodaje i izvozi u vidu ingota, 
limova i drugih poluproizvoda. Jednom 
riječju — prodaje i izvozi balvane um
jesto namještaja. TLM će se neminov
no morati prestruktuirati tako da alumi
nij, taj metal sadašnjosti i budućnosti, 
maksimalno finaliziraju, odnosno da 
što prije taj nepovoljan odnos 85:15 
promjeni u korist finalnih proizvoda. 
Ovo tim prije što TLM danas troši 11 
posto od ukupnog utroška električne 
energije u Hrvatskoj (TEF. recimo troši 
1 posto, a sva ostala privreda, hoteli 
i stanovništvo još 1 posto). TLM. dakle, 
troši struju koju Republika nema, a iz
vozi balvane. Mi se. u Općinskom ko
mitetu za privredu pripremamao za do
govor sa TLM-om. i ukoliko sadašnje 
stručne ekipe na budu u stanju taj om
jer promijeniti, neka odstupe. Naime, 
evo o čemu se radi. Svjetska iskustva 
kazuju da bi se finalizacijom 90 tisuća 
tona aluminija moglo zaposliti 30-40 ti
suća ljudi, a, to u ovdašnjim okvirima 
znači ne samo zapošljavanje tehnološ
kog viška, ne samo u Šibeniku nego 
i susjednim općinama: Drnišu. Kninu. 
Benkovcu, Biogradu. Trogiru...

• Budući da spoznaje o tome po
stoje I od ranije, kako ovakva nasto
janja realizirati?

— Ta finalizacija aluminija treba biti 
dislocirana u manjim preradbenim po
gonima spomenutih općina. Za poče
tak. kao radni prostor mogli bi se ko
ristiti napušteni i zapušteni zadružni 

domovi i škole.
• U privrednike kolonijalnog ka

raktera uvrstili ste i TEF?
— Najprije da kažem da je ta kolo

nijalna privreda ujedno i najveći zaga
đivač zraka i voda i da stvara najveće 
ekološke probleme. Naime, paradok
salno je da se otpadne vode TLM-a uli
jevaju u more u Podsolarskom, gdje je 
smješteno hotelsko naselje »Solaris«. 
TEF je. također, veliki zagađivač i zraka 
i mora šibenske okolice.

• A što je to »balvansko« u TEF- 
-u?

— Balvansko je što stranac kupuje 
rudaču u Africi, isporučuje je TEF-u 
koji onda truje grad i ovdašnje radnike 
(poznato je da je u TEF-u puno invalida 
rada), i na kraju neslavno izvozi bloko
ve ferolegura. To ne može biti buduć
nost šibenske privrede, jer izvozom in
gota aluminija i ferolegura šibenska 
privreda ostaje kolonijalnog karaktera, 
to jest, na početku 20. stoljeća. Pre
strukturiranje te privrede nužno je što 
Prije.

• U kom pravcu?
— U pravcu maksimalne finalizacije 

na samo aluminija već i svih drugoh 
privrednih resursa ove općine.

• Budući da ste agronom, sas
vim sigurno možete komparirati ovo 
o čemu ste govorili s poljoprivred
nom djelatnošću? Uopće, kakva je si
tuacija u poljoprivredi šibenskog kra-

— Čujte, poljoprivreda... Zahvalju
jući jednom boljševičkom konceptu in
dustrijalizacije i neadekvatne politike 
cijena poljoprivrednih proizvoda, za
puštene su i napuštene mnoge poljop
rivredne površine koje su nekad davale 
kvalitetno grožđe, višnju »marasku«, 
smokve, povrće... Njihova proizvodnja 
iz godine u godinu sve je manja, zbog, 
kako sam kazao, neadekvatne politike 
cijena poljoprivrednih prizvoda. stare

nja poljoprivrednih domaćinstava i rez- 
vitka daleko unosnijeg turizma i ribar
stva. koji angažiraju mlade ljude. Po
stojeći preradbeni kapaciteti »Vinarije« 
Šibenik, te oni za konzerviranje masli
na, ljutike, kapulice i povrća u PZ “Tri
bunj«, i slaničkoj uljari, ne mogu se op
skrbljivati sirovinama samo s područja 
općine Šibenik. To je najbolji dokaz 
o maloj proizvodnji i njenoj zapušte- 
nosti. Uzmimo primjer višnje »maras
ka« koja se nekada proizvodila po 200 
i 300 vagona godišnje, a danas je ta 
proizvodnja prepolovljena. Naime, 
zbog nedostatka hladnjača i preradbe
nih kapaciteta, gdje bi se ta višnja Ana
lizirala. pa prodavala smrznuta ili u vidu 
kompota, čime bi se i proizvođaču 
moglo više platiti, ovdašnji proizvođači 
izloženi su monopolu pojedinih trgo
vačkih i preradbenih kuća koje se bave 
prometom višnje maraske. Inače, 
smatram da su poljoprivreda i turizam 
kao prst i nokat i da turistička privreda 
općine Šibenik, koja je u ekspanziji, 
mora biti zainteresirana za unapređe
nje poljoprivredne proizvodnje na 
ovom području. Naša općina bogata je 
i raznovrsnim ljekovitim biljem, koje se 
trenutno zbog neorganiziranosti 
u prvom redu, ne skuplja i jednostavno 
propada.

• Upravo zbog takvog odnosa 
prama prirodi, na posljednjoj sjednici 
Vijeća udruženog rada negativno je 
ocijenjen program pošumljavanja Šu- 
bićevca?

— Žalosna je činjenica da ne vidi
mo dalje od nosa. tj. od bora, pa um
jesto da na onim terenima koji to omo
gućavaju sadimo masline, smokve, vi
šnje ili ljekovito bilje, mi se spremamo 
saditi borove, koji. opet, za 30 godina 
mogu izgorjeti.

• Što ste Vi osobno, kao diplomi
rani inženjer poljoprivrede činili da se 

ovakav, očito pogrešan, odnos pre
ma poljoprivredi I prirodi uopće, Izmi
jeni?

— Žalosna je. doista, Činjenica da 
nam čak i Poljoprivredna stanica egzis
tira samo na papiru, a ono malo poljop
rivrednika što ih još ima nema se kome 
obratiti, za pomoć ili stručne savjete. 
Pred nekoliko godina osobno sam po
krenuo inicijativu za osnivanje Društva 
agronoma, ali ga, kao tada nepodoban 
građanin, nisam uspio osnovati.

• Šta dalje činiti? Može li tu Op
ćinski komitet za privredu nešto kon
kretno izmijeniti? Kako VI gledate na 
budućnost šibenske općine?

— Privrednu budućnost i ulazak 
općine u 21. stoljeće vidim u razvoju 
turističke djelatnosti, ponajprije zbog 
činjenice da se nalazimo na bogomda
noj lokaciji između dva nacionalan par
ka »Krka« i »Kornati«. Stoga ću se za
lagati za potpunu valorizaciju ovih da
rova prirode, potom za punu gospo
darstvenu valorizaciju, ako i razvoj svih 
vidova turizma, mediteranske poljop
rivrede, marikulture, te prestruktuira- 
nja. odnosno maksimalne finalizacije 
aluminija u ovoj i susjednim općinama. 
Jasno, za sve to presudan je ljudski 
faktor. Kako su došla nova vremena, 
tako se otvaraju prostori za nove ljude 
i nove ideje. Nastojat ću da osnivam 
stručna udruženja, tj. da zdravstvo vo
de zdravstveni radnici, školstvo školni- 
ci. komunalne poslove urbanisti, po
ljoprivredu agronomi, turizam turistički 
radnici itd. Iz ove duboke moralne, 
društvene i gospodarstvene krize mo
gu nas izvući samo stručni, kreativni, 
moralni i pošteni ljudi... A politiku 
shvaćam samo kao instrument društva 
da okupi, organizira i usmjerava struč
njake različitih profila, a ne d» im. kao 
do sada »tuca biber na glavi«...

Razgovarala: Dijana ŠOKO

PODUZEĆE PTT ŠIBENIK

ŠIBENSKI
Da priča o ulasku u Evropu nije samo jed

na od onih u trendu potvrđuje i podatak da su. 
samo u zadnje dvije godine, šibenski poštari 
uključili više centrala nego što ih je do tada 
ukupno bilo na području koje pokriva Šiben
ska PTT mreža (sada ih je 40 ili dvostruko više 
nego prije dvije godine).

Samo u prošloj godini urađeno je dosta 
posla u sektoru telefonskog saobraćaja, glav
na značajka kojeg nije samo kvantiteta nego 
i kvaliteta osiguranih usluga, posebno u unap
ređenju i proširenju takozvanog prijenosnog 
sistema. Kada je to u pitanju vijest broj jedan 
svakako je podatak da je i šibenskom podu
zeću PTT-a pripao dio »zlatnog kolača«, u vi
du kredita talijanske vlade od 766 tisuća dola
ra, sa kamatom od 1.5 posto i rokom vraćanja 
od deset godina za čije je vraćanje zadužena 
Jadranska banka-dioničko društvo.

— Riječ je o kreditu namjena kojeg je 
unapređenje i proširenje prijenosnog siste
ma PTT-a Hrvatske, a dio koji je pripao Šibe
niku odnosi se na linije Šibenik — Split i Ši
benik — Zagreb, ističe Ivan Ninić. direktor 
poduzeća PTT-šibenik. Dio posla je već ura
đen i to na liniji Šibenik —- Split, tako da je 
broj izlaza sa dosadašnjih šest povećan na 
72 čime Je znatno poboljšana, jednostavno 
rečeno, propusna telefonska moć, i osigura
na znatno bolja veza sa zemljom i svijetom, 
a uskoro će to biti urađeno i na drugim pred
viđenim relacijama, naglašava Ninić.

Znatno je urađeno i na uklanjanju takozva
nih uskih telefonskih grla, pa ne čudi onda da 
uključivanje automatske telefonske centrale 
u Vodicama, šibenski poštari označuju kao 
glavnu turističku investiciju u koju je uloženo 
oko tri milijuna dolara (ili 2500 dolara po tele
fonu). Naime, digitalna telefonska centrala 
u Vodicama raspolaže trenutno sa 2048 pri
ključaka. čime je telefonskom mrežom u cije
losti pokriveno područje Vodica. Srime i otoka

POŠTARI »TRČE« PREMA EVROPI
Prvića. a uskoro će biti završeni radovi na pro
širenju telefonske mreže za Tribunj. Istodob
no poboljšan je i prijenosni sistem čak osam 
puta u odnosu na dosadašnji, tako da je tre
nutno u funkciji čak 480 telefonskih kanala.

Novu telefonsku centralu dobili su i mješ
tani Primoštena (broj telefonskih priključaka 
povećan sa 600 na 840 brojeva, a prijenosni 
put sa 30 na 60), a najvjerojatnije do polovice 
srpnja bit će kompletirana i ATC u Grebaštici 
sa 600 priključaka za područje Žaborića, Gre- 
baštice i Šparadića. Prije desetak dana pušte
na je u rad i nova digitalna centrala u Pirovcu, 
sa 1152 priključka i novim prijenosnim siste
mom (koji umjesto dosadašnjih 20 sada ima 
240 kanala). Prijenosni sistem poboljšan je 
i na otoku Murteru, jer su telefonske centrale 
u Tijesnu i Pirovcu sada izravno povezane sa 
šibenskom, a ne kao do sada murterskom 
centralom.

— Mada uspješnost prošlogodišnjeg po
slovanja možemo mjeriti i kvantitetom posla, 
mislim da je njegova glavna odlika u unapre
đenju telefonskog sistema, koji je po svojim 
značajkama sve bliže evropskim vrijednosti
ma. naglašava direktor Ninić. Konkretno, ne
davno je u Drnišu puštena u rad telefonska 
centrala tipa AXE 10, što Je prva digitalna 
čvorna centrala na području Jugoslavije: 
Nastavimo II ovakvim tempom nema sumnje 
da ćemo do 1992. godine u cijelosti realizi
rati planirano a poduzeće PTT-Šibenik, koje 
je po efikasnosti poslovanja trenutno na tre
ćem mjestu u Jugoslaviji (70,3% iznad nje
nog prosjeka), uvrstiti u sam vrh PTT-a 
Hrvatske i Jugoslavije.

— Posebno smo ponosni, naglašava Ni
nić. da će do tada više od polovine telefon
skih priključaka biti u digitalnoj tehnici, a sa
mo će u pojedinim mjestima, koja do sada 
uopće nisu imala telefone, biti zadržane sta
re telefonske centrale. Trenutno smo u pre-

Nastave U dosadašnjim tempom ostvarivati plan predviđen do 1992. 
godine, šibenski ce se poštari uvrstiti u sam vrh PTT sistema Jugoslavi
je, a samim tim / projekta -Evropa 92-. Naime, te ce godine u Šibeniku 
biti instalirano vise od 45 tisuća telefonskih priključaka i osigurana 
stopostotna pokrivenost općine telefonskom mrežom

govorima sa mještanima Perkovića, Boraje, 
Bribira i Bratiškovaca, koji će najvjerojatnije 
naslijediti postojeće telefonske centrale iz 
Pirovca i Brodarice, a nabavom novih tele
fonskih centrala za Zlarin i Zablaće komple- 
tirat ćemo PTT-mrežu na području općine. 
Sa ovim poslom se nešto kasni, jer još nije 
stigla oprema koja se radi po licenci šved
ske firme ERIXON, u tvornici »Nikola Tesla«, 
koji je naš glavni proizvođač suvremenih di
gitalnih centrala.

— Još jedna značajka prošlogodišnjeg 
investiranja, ističe Ninić. jest povezivanje 
ATC-a Šibenik sa industrijskom zonom, od
nosno područjem Gornjih i Donjih Ražina 
i Tvornicom lakih metala. Uskoro će, naime, 
biti završeni radovi na izgradnji nove kabel
ske veze sa ovim područjem, što će osigu
rati bolju propusnu moć i nove telefonske 
priključke. Ovo je potvrda da sve snage ni
smo usmjerili na turistička područja, nagla
šava Ninić.

Nova telefonska centrala montirana je 
i u Lozovcu. a kada budu završeni zemljani ra
dovi. koje obavljaju sami mještani, bit će 
u funkciji novih 420 telefonskih priključaka. Do 
kraja godine bit će montirana i 300 brojna 
centrala u Vrpolju. te u Dubravicama sa 400 
telefonskih priključaka.

D. ŠOKO



SKRADIN

Smjena stare
mjesne vlasti

Č
lanom četrdeset i prvim i točkom sedmom 
Statuta Mjesne zajednice Skradin, u gradi
ću na vratima Krke više ne postoje niti 
Skupština, niti organi nekadašnje mjesne zajedni

ce, čije je rukovodstvo, kako se prošle nedjelje 
na Zboru mještana moglo čuti, »radilo sve drugo, 
samo ne za dobrobit Skradina«. Tom prilikom, na 
javni je uvid stavljen i Prijedlog Statuta mjesnih 
zajednica, pa dok se ne prihvati, a rok za raspra
vu ističe sutra, odlučeno je također jednoglasno, 
kao i za prijedlog o opozivu starih organa mjesne 
vlasti, da »u međuvremenu mjesnu zajednicu vo
de predsjednik HDZ-a za mjesto prof. Drago Pet
rović i liječnik dr. Jerko Valerijev«.

Sedamdesetak mještana, ili deset posto sta
novništva Skradina dizanjem ruke na zboru koje
ga je sazvala mjesna HDZ, zabilo je tako i po
sljednji čavao na mrtvački kovčeg stare vlasti ko
joj je mandat, do donošenja pravnih propisa o us
trojstvu mjesnih zajednica trebao trajati sve do 
travnja naredne godine, kako se preporučivalo, ali 
je isto tako bjelodano, kako su i neki članovi 
Predsjedništva Hrvatske tumačili u svojim izjava
ma, »da država prestaje u općinama, i da su 
mjesne zajednice nešto drugo, ali što i ne znači 
da se njihov sastav ne može mijenjati sukladno 
Statutu općine ili aktima same mjesne zajednice 
tj. određenim članovima Statuta« (slobodan citat 
potpisanog). Međutim, kako se u-ovome pravnom 
vakuumu, barem u odnosu na mjesne zajednice 
teško snaći, i kako je izgleda u ovome pri-
sutno različito tumačenje zakonskih propisa, za 
HDZ koja je sazvala zbor procedura je legalna, 
proističe iz već spomenuta člana, i kako je kasni
je rekao predsjednik HDZ-a za Skradin, Drago 
Petrović, -u dogovoru s potpredsjednikom opći
ne Petrom Dunderom i Mirjanom Labura, striktno 
smo naglasili da se prolongira donošenje GUP-a 
i PUP-a za Skradin, dok se HDZ u mjestu ne kon
stituira kao mjesna zajednica.«

Da su PUP i GUP Skradina već odavno lak
mus papir skradinskih političkih prilika bilo je jas
no i na nedjeljnom Zboru: »Takve planove HDZ 
ne odobrava«, »Ovakav GUP ne vodi nas u bolju 
budućnost i nećemo kao mjesto dobro završiti«, 
»S ovakvim planovima mi smo izigrani, u njima 
mnogo toga nedostaje, a o na 
»Skradin je prljav, s glavnom 

li«, te

stala deponij građevinskog materijala«, zatim »Mi 
protestiramo. Jer, bivša mjesna zajednica i poje
dinci nisu štitili Skradin i njegove interese«. To su 
navodi izjava koje su se od predsjednika skradin- 
skog HDZ-a i tajnika Zvonimira Paića mogle ćuti. 
I član općinskog odbora HDZ-a pomorski časnik 
Šime Zenić rekao je potkraj ovoga skradinskog

Skradin je životno pitanje prvenstveno njegovim stanovnici
ma, ali su u njemu, kao u srcu Nacionalnoj/ parka, sadržani 
t tntoroo! Hrvatsko - - .

Detalj iz restorana u skradinskoj marini

zbora »da je opozivom Skupštine Mjesne zajedni
ce staroga saziva konačno riješen problem koji je 
Skradin tištio godinama, a bivši čelnici u MZ bili 
su puni verbalizma i parola. Novi ljudi dolaze ov
dje na vlast, stari trebaju shvatiti da moraju ići.
Već smo
Murteru. a

jene u Vodicama, te na 
prije da nije bilo bojkota

naših sugrađana pravoslavne vjere. U Skradinu je 
HDZ pobijedila s 82 posto, a sve što se ovdje radi 
jest za boljitak grada Skradina.« Na kraju, pred
sjedavajući Drago Petrović pozvao je prisutne
u skromr 
rasprave

kino-sali na bojkot javne 
’-u Skradina koja se tre-

bala održati dan poslije, a zamišljena kao razgo
vor Skradinjana s gospođom arhitekticom Dija
nom Gunjača, direktoricom Urbanističkog biroa 
»Prostor« i gosp. Zdeslavom Perkovićem, tako
đer jednim od autora na ovome projektu. »Oni ov
dje ne mogu doći u skladu s dogovorom starog 
rukovodstva mjesne zajednice, već onda kada ih 
nova mjesna zajednica pozove.« Time je skup za
vršio. Ljudi ozarenih lica s kojih se isijavala sreća 
zbog prekretnice u Skradinu, komentirajući upra
vo završene događaje, napustili su kino-dvoranu.

u
Kasnije, razgovor s predsjednikom HDZ-a 

Skradinu, prof. Dragom Petrovićem: »Dijana 

Gunjača i Zdeslav Perković, kako sam već rekao, 
doći će ovdje kada ih nova mjesna zajednica, ko
ja će odražavati pobjedu HDZ-a i imati podršku 
stanovništva, pozove. Smatramo da su ovakav 
PUP i GUP, s onim što predviđaju, neodržiti, jer ih 
je financirao Nacionalni park, koji je time pružio 
ruku na vitalne interese Skradina.

• Konkretno?
— U GUP-u i PUP-u je ucrtana mogućnost da 

NP »Krka« napravi terminal na današnjoj plaži. To 
je neodrživo. Nadalje, predviđeno je da se do 
2015. godine napravi svega pedeset kuća. Svi su 
ljudi otišli iz Skradina, konkretno od moje genera
cije. Drago mi je što je Skradin proglašen spome
nikom kulture. Ali, mi ne možemo biti »ptica u ka
vezu«. Vodenim putem ovdje imamo deset tisuća 
plovila godišnje, mnogo još i cestom. Treba pred
vidjeti najmanje 100-200 novih kuća u dva pravca 
u mjestu, ali ne dozvoljavati gradnju uz more. Lju
di koji se žele vratiti je ogroman broj. Nama je 
u perspektivi vratiti ljude koji su morali otići iz 
Skradina. Sve moramo oživjeti. Novi program tre
ba biti: ulaži na osnovi programa, daj novoga 
i opet ulaži!

Mi tražimo da se ljudi ovdje opet nasele, da 
filter bude mjesna zajednica i da provodimo politi
ku HDZ-a. Zbog toga sam se i ja osobno u svemu 

ovome angažirao. To je prava hrvatska revolud 
Čujte! Ovdje su Rimljani imali vodovod, a 0^4 
tro-Ugarske u Skradinu još niti jedan
je uređen. Činjenica je da mi ne želimo mije^ 
ljude tek tako, već isključivo po kriteriju njiho 
sposobnosti. Nadalje, kako u Hrvatskoj može i 
da od deset institucija u Skradinu, na osam ni 
vodećih mjesta direktori su Srbi. Kako direk 
škole u Skradinu može imati diplomu iz Novo 
Sada? Činjenica je i to da mi Hrvati, ovdje u Sk 
dinu, pomažemo mjesnog paroha, da ima za h 
nu, jer je izjavio da je Hrvat pravoslavne vjere, s 
Srbima nije odgovaralo. Nadalje, bivši predsje 
nik MZ Pero Vuković svojom je ostavkom zakoč 
sve poslove u mjestu. Tvrdim da za Skradin ner 
drugog rješenja do širenja ACY-eve marine. Ti 
žit ćemo da sva tu ubrana boravišna taksa ide 
Skradin. Sa 300 tisuća DEM ovdje možemo $ 
pozlatiti! Da se vratim na GUP i PUP. Ti plane 
uopće nisu realno napravljeni. Kažem, finaner 
ih je NP »Krka« po višim interesima. Gdje je pu 
pna stanica? Ne navodi se nigdje. Ima li sm 
dati plodnu zemlju za teniska igrališta, kako pre 
viđaju GUP i PUP? Nema, naravno.

Kratak razgovor i s Darkom Petrovićem, 
rektorom skradinskog ACY-a, »jedine Skradina 
šanse«: »To da ACY niti dinara nije ostavio Sk 
dinu je obična insinuacija. Bivši predsjednik I 
Pero Vuković ispostavio bi toliko visok račun 
mi ovdje iz principa ne bismo htjeli platiti, a on 
bi time mahao kao dokazom kako se oglušujer 
o obveze prema mjestu. ACY je napravio grešl 

je sve uzeti, i nitko mu tp ne bi ospo

Te večeri slavilo se na skradinskoj rivi. Ai 
imao jubilej — sedam godina otkako je sag 
na marina u Skradinu. A slavilo se, očito, i n 
šenje nekadašnje mjesne zajednice. Za koju 
nema mnogo, pisao kako je uspjela izboriti 
zaštitarstva u Skradinu, temeljenu na nje

dinu realnu brojku. Do konsolidacije nove mjesr 
zajednice, donošenje PUP-a I GUP-a je stop« 
no. a sudeći po svemu bit će zahtjeva i za re« 
jom. Situacija je sada obrnuta — nekadašnja ff 
konski nepriznata struja Peri Vukoviću i ruko# 
stvu Skradina dobila je vlast u mjestu. Nada- 
da je svima jasno kako Skradin jest životno?* 
nje prvenstveno njegovim stanovnicima, ali ® 
središte NP »Krka« u njemu su prisutni i interes 
Hrvatske. Ono što mi je nejasno, međutim, jesi 
da li je staro rukovodstvo MZ zaista zaslužilo a 
se po njemu lupa kao po praznoj kanti?

B.PER1S

Privatnici bi otkupili »Dalstroj^
da su Im najsuvremenije strojeve od- SDS je dobila Inicijativni odbor za dovoljstvo djece i odraslih. Dmišanl i
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subota, 7. srpnja 1990. O

na- pitaju se mogu II uopće u takvim uvjetima 
govoriti o nekakvoj razini turističke ponude i raz
voju turizma uopće! Ti problemi nisu se međutim 
barem do sada odrazili na turistički promet mari
ne -Hramina- Broj nautičara koji su od početka 
godine do sada prošli kroz marinu -Hramina- veći 
je za nekoliko postotaka u odnosu na prošlu go
dinu dok su -charteri- ove godine prodani za 20 
posto više Bez obzira na sve teškoće planirali su 
do ove sezone poboljšati i opskrbljivanje svojih 
gostiju. Izgradili su hangar u kojem bi trebao biti 
smješten shooping centar ali ga zbog nedostatka 
sredstava ipak nisu uspjeli opremiti.

— Prema prvobitnoj zamisli naša marina je 
sada zaokružena cjelina jer nama je najveća dobit 
ipak vez i u tom smislu se moramo orijentirati. Ali 
ostali subjekti na Murteru nisu nas pratili, odnos
no našim gostima nije osigurano kvalitetno op
skrbljivanje pa se za to moramo sami pobrinuti 
— rekao nam je. ispraćajući nas. Stahan Juraga 
pokazujući nam usput uvele nasade i cvjetnjake 
u okviru marine koji zaista žalosno izgledaju. 
— Trudimo se svake godine da marinu uljepšava
mo zelenilom i cvijećem. Zasadimo sve to ali po
što nemamo vode da bismo ih zalijevali dok gosti 
dođu sve uvene. posuše se i onda imate ovakvu 
sliku koja nam baš ne služi na čast. Jfer gosti ne 
znaju što je tomu uzrok.

P
riča o murterskom turizmu i njegovoj ponu
di i ove sezone kao i svih dosadašnjih poči
nje i završava s »Njenim veličanstvom Vo
dom« tom tako običnom a Murteranima ta

ko željenom i nedostižnom tekućinom bez koje 
nema života, ali niti pravog turizma. Dovoljno go
vori to što je redukcija vode trećeg stupnja na 
Murteru pa tako i u mjestu Murteru već na snazi 
pa voda iz vodovodnih cijevi protječe samo sat- 
-dva u jutarnjim satima. No, mještani, Murtera po
sebno oni koji se bave turizmom kao pravi doma
ćini trude se da gosti taj nedostatak dragocjene 
tekućine što manje osjete pa vodu u velikim koli
činama cisternama dovoze iz Šibenika i Vodica 
i to masno plaćaju...

Inače. »Sunčani sat«, nagrada što ju je Murter 
dobio prošle godine kao mjesto koje je najbolje 
ugostilo domaćeg gosta i dalje stoji na kamenoj 
kući u centru Murtera kao časno priznanje ali 
i kao obaveza Murteranima da ove godine gosti
ma ponude više i bolje. To je izgleda ostala ipak 
samo puka mogućnost i želja, jer. već na prvi po
gled pomalo kritičkom oku vaše novinarke učinilo 
se da Murter nije dočekao ovu sezonu u najbo
ljem sjaju. Mjesto ne odiše prevelikom čistoćom, 
nije izgleda uloženo puno napora da se koliko to
liko uredi i ušminka, murterska riva je i dalje pre
puna automobila dok obližnje parkiralište zjapi 
□razno i tako redom. Ostala je izgleda jedino lju
baznost i gostoprimstvo domaćina u koju vjeruje
mo o kojoj mogu suditi jedino gosti. Njih je ovih 
prvih dana srpnja u Murteru podosta ali ne toliko 
da bi se moglo govoriti o uspješnom početku tu
rističke sezone. Većina privatnih iznajmljivača nije 
previše zadovoljna s dosadašnjom popunjenošću 
svojih soba i apartmana, i sve nade ulažu u kraj 
srpnja I kolovoza kada bi trebali na Murter 
I u Murter navaliti Talijani, koji su zbog svoje po
slovične rasipnosti i ovdje rado viđeni gosti. Uz 
privatne iznajmljivače, privatne ugostitelje kojih je 
u Murteru tridesetak te nekoliko turističkih agen
cija stup murterskog turizma I dalje najvećim dije
lom drže marina »Hramina« I turističko poduzeće 
»Slanica«.

Na samom početku razgovora o ponudi mari
ne »Hramina« njen direktor Stahan Juraga nam je 
rekao: »Turistička ponuda ista je kao i prijašnjih 
godina jer su nam I problemi ostali Isti«. Onaj naj
veći i najteži je svakako opskrba vodom a kada je 
o njoj riječ onda, kaže Juraga. može samo kritizi
rati i izreći niz oštrih riječi na dosadašnji način 
rješavanja problema vodoopskrbe na Murteru.

— Dnevno za dovoz vode cisternama, nagla
šava Juraga. potrošimo oko tisuću zapadnonje
mačkih maraka. To su ogromni izdaci a taj bismo 
novac Itekako mogli iskoristiti za poboljšanje po
nude. za neke nove sadržaje i na kraju krajeva za 
veće plaće našim radnicima koje bismo tada 
mogli motivirati da svoj posao obavljaju još bolje 
da budu pravi domaćini našim gostima. Ovako, 
ulažeš u nešto čime samo kratkoročno rješavaš 
problem koji u principu uvijek ostaje isti. To čov
jeka izluđuje, ubija mu volju za bilo kakvo napre
dovanje u djelatnosti koju obavlja. Od 1979. godi
ne kada je došlo do jedne političke ostavke zbog 
neriješenog pitanja vodoopskrbe na Murteru pa 
do danas nitko na rješavanju tog problema nije 
ništa napravio. U tom razdoblju u pojedinačna, 
kratkoročna rješavanja problema vodoopskrbe 
na Murteru uloženo je toliko novca da se bez pro
blema mogao napraviti pravi vodovod za Murter 
i to pitanje trajno riješiti. Ovako mi nemamo os
novnih uvjeta da bismo radili, gostima ne može
mo osigurati ono što je najosnovnije — vodu, i da 
je kod nas pravne države i prave inspekcije od
mah bi nam zabranili raditi.

U marini -Hramina- trude se da gosti koji bo
rave u tridesetak njenih apartmana niti zakratko 
ne osjete nestašicu vode i redukciju. To im je. ka
žu. do sada i uspijevalo a o tomu svjedoči primje
rice i to što su u nekim inozemnim časopisima za 
nautičare gosti koji su ocjenjivali ponudu marine 
»Hramina- imali primjedbi na mali broj WC-a a ne
stašicu vode nisu niti spomenuli. Vodu tokom ci
jelog dana međutim ne mogu ponuditi i nautičari
ma koji se samo kratko zadržavaju u »Hramini« 
pa su bili primorani na vrata svog restorana ove 
godine napisati otprilike I ovo: »Otok Murter je 
područje škrto vodom pa vas molimo da to uvaži
te. Zbog toga se na obali vodom možete op
skrbljivati samo od osam do deset i od 18 do 20 
sati!« Kakav dojam na goste ostavlja takva molba 
i kakvu sliku o murterskom turizmu stvara suviš
no je objašnjavati a u murterskoj marini »Hrami-
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Ništa novo u odnosu na protekle godine, za 
ovu sezonu nije pripremilo niti poduzeće -Slani- 

nam n’e9°v -friški- direktor Zdravko 
Kulusić koji je tek nekoliko mjeseci za kormilom 
ovog poduzeća u kojem je inače i do sada radio. 
I kod njih je veliki problem opskrba vodom. Dovo
ze je svojom cisternom i uz pomoć brodova JNA | 
sa čijom su uslugom izuzetno zadovoljni. I oni za 
to troše mnogo novca ali drugog rješenja nema
ju. Bez obzira na ekonomske mjere što su u pri
premi sezone pogodile sva turistička poduzeća 
uspjeli su se snaći i goste su dočekali spremno.

- Hotel »Colentum« je pun od kraja lipnja a njegovi 
kapaciteti rasprodani su do rujna. »Slanica« ima 
i dvjestotinjak zakupljenih ležajeva u privatnom 
smještaju koju su također dobro prodani i na 
stranom i na domaćem tržištu i to najvećim dije
lom Zagrepčanima. Jednako kao i lani, odnosno 
četrdesetak dana, zakupljeno je za ovu sezonu 
i tridesetak apartmana, odnosno preuređenih sta
rih kuća Murterana na Kornatima. što bi trebala 
biti posebna slastica murterske turističke ponu
de. Proboj tog posebnog vida alternativnog turiz
ma. poznatijeg pod nazivom »Robinzonski turi
zam« međutim, tek predstoji. U Slanici su gosti
ma koji su zakupili te apartmane -u divljini i nedir
nutoj prirodi« osigurali redovnu opskrbu vodom, 
strujom i redovno opskrbljivanje. U razgovoru 
s direktorom Kulušićem o murterskom turizmu 
i mjestu Slanice u njemu dotakli smo se samog 
mjesta i njegove (ne)uređenosti. Prisjetio se on 
tim povodom davnih sedamdesetih kada se izgle
du mjesta, kaže, puno više pažnje pridavalo, kada 
je početku svake turističke sezone predstojio 
»tjedan čistoće« u kojem su Murterani masovno 
sudjelovali. No. u trci mještana za golom turistič
kom zaradom to se. kaže on, pomalo izgubilo...

Doći će valjda vrijeme i kada će se o tom seg
mentu kao i o raznovrsnijoj ponudi u Murteru po
četi više razmišljati, kada, kako kažu Murterani. 1 
nestane brige oko glavnog i najvećeg ograničava- ! 
jućeg faktora murterskog turizma — vode Do ta- I 
da im je najjača karta na koju u turizmu mogu I 
igrati čisto more, predivne plaže i blizina kornat- I
škog otočja.

D.FERIĆ
Snimio: V. POLIĆ



| REFLEKS! TJEDNA

Važno 
je da 

tvornica
radi

Piše: Petar GARDUAN
'jetko je kod nas naći firmu koja se ne 

fsf muči problemima od nabave preko proiz- 
■ 1 vodnje do plasmana robo i likvidnosti po

slovanja
Kada su šezdesetih godina ovog stoljeća 

američke firme dominirale na evropskom tržištu 
postavilo se pitanje kako to da Amerikanci koji 
Evropu manje znaju od Evropljana imaju više 
poslovnog uspjeha Poslovni uspjeh američkih 
firmi ovako je komentirao jedan od američkih 
direktora u Evropi: -Direktor njemačkog podu
zeća. kad želi povećati proizvodnju, razmatra 
samo zbir faktora o kojima treba voditi računa 
u * proizvodnjom samog proizvoda. Među- 
bfn- kad ja želim povećati proizvodnju, ja tim is- 

operacijama dodajem još i rezultate našeg 
istraživanja i predviđanja zasnovana na ispitrva- 
n^u tržišta, tako da znam ne samo kako da pro
izvodim već i kako ću proizvesti željenu količinu 
uz na/nižu cijenu. Mene interesira u prvom redu 
profitna stopa, dok je mom evropskom konku
rentu važno da mu tvornica radi. A to nije jedno 
te isto*.

Marketing je nova filozofija poslovanja, od- 
nosno nova nauka zahvaljujući kojoj su Ameri
kanci bilježili veće uspjehe od Evropljana na ev
ropskom tržištu. Danas se privredni biznis ne 
može zamisliti bez marketinga. Tržište, a ne in
stalirani tvornički kapaciteti, određuje koja će 
poduzeća uspjeti. Sušt suvremenog marketin
škog poslovanja je u pronalaženju putova za 
što boljim zadovoljenjem kupaca i potrošača, 
za što rentabilnijim poslovanjem, uz uvažavanje 
društvenih normi.

Ovaj uvod nam je potreban radi usporedbe 
sa stanjem u našim firmama i kritike našeg po
slovnog ponašanja te prevladanih kriterija za Iz
gradnju novih tvornica, ugostiteljskih Hi trgo
vačkih sadražja. a koji su bez tržišne osnove 
i bez metode da se tržište s novim proizvodima 
i uslugama osvoji.

Postavimo pitanje rukovodstvima društvenih 
poduzeća gdje su Im danas marketing programi 
bez kojih se u tržišnoj privredi teško opstaje. 
Koje od naših poduzeća ima izgrađenu marke
tinšku organizaciju? U kojem od naših poduze
ća stvarno postoji odjel marketinge Hi bar od 
stručnjaka sastavljena propagandna služba?

U posljednjih nekoliko godina od kada je živ
nuta privatna inicijativa, marketinški neobrazo
vani ali poslovno poduzetni, privatnici sve se 
više koriste propagandom, uređenjem poslov
nog i izložbenog prostora, raznim drugim uslu
gama samo da bi privukli kupce u svoju -buti- 
gu- Očigledno Je da privatniku ništa nije teško 
đa učini kako bi svuju mušteriju zadovoljio i za
dobio.

Takvim poslovanjem društvenog I privatnog 
sektora zna se tko je u prednosti, onaj tko bolje 
privlači mušterijo. Onaj tko privlači mušterijo, 
taj osvaja tržište, taj vodi računa o svakom gra
đaninu i kao homo oeconomlcusu.

Rezultati poslovanja u prošloj i u ovoj godini 
upozoravaju društvena poduzeća da svoju po
slovnu politiku trebaju iz temelja mijenjati. Po
red motivacije za rad. posebno za inventivni 
rad, marketing Je nova aktivnost koja mora doći 
u prvi plan svakog poduzeća. Zato što prolazi 
od složenog i veoma dinamičnog tržišnog me
hanizma marketing odlučivanja ne može biti 
•radničko*, •samoupravijačko*, "Slndikalislić- 
ko*. a ni političko odlučivanje.

•Izlaz u Billcama* članak objavljen 3. srpnja 
u •Slobodnoj Dalmaciji* povod Je za ovu temu. 
Iz članka proizlazi da je osnovni problem »Revi- 
jlnog* opstanka u izgradnji nove tvornice. Da U 
je to stvarno tako? Konfekcije kojoj je pitanje 
mode i plasmana (tržište) temeljno ekonomsko 
pitanje ne može se riješiti njegovim zaobilaže
njem. Izgradnja nove tvornice radi povećanja 
produktivnosti proizvodnih radnika ima veze ali 
ne mnogo s tržišnim zahtjevima. Pitanje produk
tivnosti, odnosno cijene rada konfekcionara 
može biti prvo pitanje samo kado se radi po rje
šenjima drugih u tzv. doradnim poslovima.

Nemarketlnško ponašanje je »Reviju* dove
lo do postojeće krize prijo nego što je '•Revija*

ZA VOD ZA ZAPOŠLJAVANJE

P
očetak turističke sezone goto
vo u pravilu donosi i početak, 
nekakvog, rekli bismo, redovi
tog izvještavanja iz SlZ-a za 

zapošljavanje, prebrojavanja onih ko
ji su makar privremeno stekli pravo 
na normalnu egzistenciju I time ba
rem prividno skratili ne baš kratku 
listu nezaposlenih. No. povoda za 
razgovor s trenutno vršiocem duž
nosti direktora sada Zavoda za za
pošljavanje Gojkom Huljevom bilo je. 
štoviše, I drugih. Upravo organizacij
ska transformacija bivše samouprav
ne Interesne zajednice u Zavod.

• Osim promjene Imena Ima II' 
još kakvih hitnijih novina u budu
ćem ustrojstvu u radu ustanove?

— U djelatnosti ništa se izrazito 
značajnog nije izmijenilo. Nešto je vi
še. recimo, proširen djelokrug vezan 
za politiku zapošljavanja i sufinanci
ranja, posebno kad su u pitanju neki 
manji programi. Prava nezaposlenih 
ostala su ista, dakle pravo na novča
nu naknadu, zdravstveno osiguranje 
i novčane pomoći prilikom doškolo
vanja ili prekvalifikacije izuzev mo
gućnosti dokupa staža.

Zavodom će od sada upravljali.

PROTJEČE I 14. DAN

Bili smo i

novinari

i slikari, i

Malo posla za sezonce

V
iše od stotinu djece okupio je 
ove godine Jugoslavenski festi
val djeteta u jednom drugom, 
manjem, ah ne manje važnom 

“festivalu- U pet festivalskih radionica 
mladi su se Šibenčani, i to sasvim oz
biljno. bavili novinarstvom, likovnom 
umjetnošću, lutkama, filmom i različi
tim oblicima dramskog izražavanja. 
Prvi su. kako to’i spada, zazujali mladi 
novinari Svakog drugog dana na valu 
Radio-šibenka i svakog dana na strani
cama -Biltena- javljali su se svojim 
prvim kritičkim osvrtima, razgovarali su 
s gostima, igrali se i radili. Radili, prije 
svega... Jer. valjalo je odgledati stoti
njak festivalskih programa, a onda što 
prije, novinarima se naravno uvijek žu
ri. pretočiti sve to u riječi, kartice, emi
sije. -Prijavila sam se u ‘Zujalicu' jer 
volim gledati predstave, susretati nove 
prijatelje, raditi s mikrofonom i drugim 
spravama-, napisala je jedna od mno
gih Ivana u Radio -Zujalici-

Susreti, susreti i opet — susreti . 
Jelena. Ana. pa mala Ana. Nikotina. Ti- 
na, Laura. Ivo. Ivica. Antomo i mnogob
rojne Ivane... I intervjui s velikim novi
narima, za Radio Bratislavu, na pri
mjer ...

No, pisalo* se i o mnogočemu dru
gom oko Festivala. -Ovog ljeta, kao 
i prošlog, šibenska je Poljana ružno 
parkiralište Umjesto da se po njemu 
šeću Šibenčani, po Poljani se drsko 
šepure automobili. Vjerovali smo da će 
bar za vrijeme Festivala ovaj prostor 
biti pretvoren u veliki, šareni, simpatič
ni luna park. Nažalost, ništa od toga. 
Možda dogodine...-, pisao je u -Bilte
nu- trinaestogodišnji Andrija.

Mali novinari, slikari, lutkari..

U međuvremenu, pu« 
tale festivalske radionice I 
kazalištem izašli su likom 
boraca i omladine otvori 
mala lutkarska scena, u 0 
Festivala -krenule- su fife 
ska radionica.

-Šibenskoj djeci oči! 
ovakvog rada i ovakvog 
rekao je Pavle Roca, novi 
oničkog programa. -Kaki 
u vrijeme prije i poslije Ft 
lim da nije toliko problen 
prostoru, najvažniji su p 
Ljudi koji će znati okupili, 
i zadržati djecu A nema: 
Šibenik i šibenska djeca, 
set festivalskih ljeta, za 
nešto što bi se zvalo Fi 
Festivala, ili tako nekako 
i sami kakav je interes za 
ce-

-Za mene je rad u rad 
vredniji dio festivalskih 
sve te druge predstave n 
djecu, pa se to djeci me 
ne svidjeti, može biti ili ne 
no njihovim godinama i U 
rade djeca, za sebe i za 
i to je pravo.- misli i Mar 
voditeljica Likovne radion 
gogodišnja suradnica Fe 
ta

Djeca kao stvaraoci, c 
tivalu i poslije, to bi treba 
i osnovna vrijednost rad 
grama. Koji je. valja reći i' 
ne ipak ostao u sjeni -a 
gadaja i -uvaženih- gosti



Najveće ulovljene ribe na proteklom prvenstvu bili su gutub Frana Zankija i ugor Alda Lukšića

R
epublički Savez za podvodne 
aktivnosti bio je organizator 
a šibenski "Jastog- domaćin 
ovogodišnjeg Prvenstva Hrvat

ske u podvodnom ribolovu što je pro
tekle subote održano u moru ispred 
Krbele, Mažirme Raparašnjaka. Prćev- 
ca i Prvića Otvarajući Prvenstvo i za* 
žellvši četrdeselonci ponajboljih "puš
kara« Hrvatske »oštro oko i sigurnu ru
ku«. predsjednik Skupštine općine Ši
benik mr Paško Bubalo nije vjerojatno 
ni slutio — da će tako i biti Kako se na 
kraju pokazalo prigodničarske riječi 
s dobrim željama urodile su s jednim 
od najvećih ulova — nakon petosal- 
nog ronjenja podvodni ribolovci vratili 
su se s »pošta« donijevši ukupno oko 
sedamdeset kilograma vrhunske ribe

Nakon gotovo mjesec dana pripre
ma za ugošćavanje »prve lige« pod
vodnih lovaca, dobroga ulova a k sve
mu tome radeći prvi put ovakav posao 
otkako klub postoji, u »Jastogu« su 
mogli odahnuti Vaganje ribe, bodova
nje i predaja nagrada te večeri oko 19 
sat; bili su posebna atrakcija Golub od 

-11.60 kilograma I ugor od 11.25. kao 
trofeji (na slici) reprezentativca Frane 
Zankija iz splitskog -Jadrankoteksa- 
i Aloa Lukšića iz SD »Udica« na Malom 
Lošinju, bili su naravno, u prvome pla
nu iako se kao tzv »divljač« najmanje 

ganizacija ovakvih natjecanja uopće 
Ovo se natjecanje boduje za državno • 
prvenstvo Osnovni problem u ovome £ 
jest što je u dosadašnje vrijeme zaista 
teško naći domaćina za ovaj sport koji V 
se uopće ne vidi i koji kod nas nema A 
status kojega i zaslužuje Stoga velika 
diploma domaćinima, a i mnogim natje- W 
cateljima, koji zbog siromaštva vlasti- £ 
lih klubova velikim dijelom sami plaća
ju sve troškove Ulov je zaista odhćan • 
Ima tu krasnih primjeraka plemenite n- £ 
be a i ovo danas što se vidi samo po
tvrđuje kako podvodni ribolovci nisu V 
i nikada nisu bili devastaton podmorja £ 
jer je njihov ulov odrasla riba, a nikako 
nedorasli primjerci Možda je ovo i do- “ 
bra prilika — naglasio je ive Orlić da £ 
kao predstavnik Saveza kažem, kako 
svi u ovome sportu mnogo očekujemo " 
i od novoga Zakona o morskom ribar- £ 
sivu, koji bi trebao učiniti da -puškari« 
nađu mjesto koje zaslužuju i kakvo " 
drugdje i imaju.« A

I konačno, vaganje ulova pokazalo 
je sljedeće prvo mjesto na ovome po- ™ 
jedinaćnom natjecanju pripalo je Ivici £ 
Posedelu iz pulskog »Uljanika- koji je 
ulovio 7.5 kilograma ribe i osvojio V 
11 600 bodova drugi je bio Boris Rei- £ 
mć iz SRD »Lubin- Rijeka s »ubijenih« 
7405 bodova Frane Zanki živa legen- “ 
da podvodnog ribolova u zemlji, bio je A

ULOV KAKAV SE RIJETKO VIĐA

Na molu -Krka-. netom pred polazak na more predsiedmk Općinske 
skupštine mr Paško Bubalo poželio je natjecateljima -oštro oko i si

gurnu ruku-

Posebno visoke po
hvale I od četrdeset 
i četvoro podvodnih 
-puškara-, te od su
ca i delegata repub
ličkog Saveza za or- 
ganizaciju natjeca
nja dobio je doma
ćin, šibenski -Jastog-

Šibenskom »Jastogu« kao domaćinu Prvenstva po
mogla je prilozima i ovdašnja privreda, uz još neke 
službe u općini. Stoga, posebne zahvale: »Sibenki«, 
Lučkoj kapetaniji, SUP-u za poslove na moru, Štabu 
Teritorijalne obrane i drugima.

Šibenska Narodne glazbe, ko
je |e u subotu ujutro prihvatile 
obavezu da nastupi na otvaranju 
Prvenstva Hrvatske u podvodnom 
ribolovu, ovom se prilikom Ispri
čava organizatoru natjecanja, ka
ko kaže predsjednik ŠNG Edi Dor- 
blć. glazbenici nisu došli isključi
vo zbog tehničkih razloga.

boduju. Ive Orlić-Roko. delegat Re
publičkog saveza na ovome natjeca
nju. iz Splita, te sudac Vladimir Bralić iz 
Rijeke, gotovo uglas bili su puni hvale 
i za domaćinstvo i za dobar ulov toga 
dana -Ljudi na čelu s predsjednikom 
šibenskog -Jastoga- učinite su sve da 
ova subota — bude odlična, i sigurno 
će se pamtiti kao jedna od najboljih or- 

Zadnji pregled opreme u kojoj i sitnica igra veliku ulogu

treći osvojivši 7223 boda zajedno a 
s peharom domaćina za najveću ulov- 
ijenu ribu I golub i ugor bili su nakon £ 
proglašenja pobjednika glavni zgodio a 
na prigodnoj lutnji pa čestitamo i do- " 
bitmcima Pašku Braliću (za ugora) £ 
i Danku Junakoviću a

B. PERIŠA w 
(Snimio: V. POLIĆ) •

SEZONCI KRATKIH
UKAVA

• Pretpostaviti je da je struktu- 
a ponude na tržištu radne snage 

omljenjena?
— Tako je. Najvećim dijelom su 
pitanju žene. Osamdeset posto 
upnog broja je mlađih od trideset 

ina. Dvije trećine su stručni rad- 
ici. Najbrojnija kategorija su kvalifi- 
irani. a vrlo blizu su im nekvalificira- 

i radnici sa završenom srednjom 
tručnom spremom.

• Što je s naknadama?
— Novčanu naknadu prima tre- 

tutno tristo pedeset osoba, upola 
nanje nego zimi. Najmanja novčana 

^naknada iznosi 1.100 a najveća 3.300 
plinara. Pošto naknada ovisi o visini 

zajamčenog osobnog dohotka pred- 
^Moji novo povećanje, i to na 1.930 di- 
Z»ara Zdravstvenom zaštitom koristi 
’^te dvije tisuće I dvjesto, polovica 
^ikupnog broja nezaposlenih.
5* • Razmišljate II, a mislimo da 
'^hlje rano, o tehnološkim viškovima? 

— Zasad barem službeno na na
šem području nije nitko iskazao vi
šak. Naime, obaveza je poduzeća ko
ja naprave program za osiguranje 
prava radnika proglašenih tehnološ
kim viškom da o svemu tome obavi
jeste Sindikat i Zavod. Sad nemamo 
ni jednu obavijest, prema neslužbe
nim informacijama znamo da se 
u mnogim radnim sredinama pripre
maju nove sistematizacije kojima se 
sigurno predviđa manji broj zaposle
nih nego do sada. Republički zakon 
o radnim odnosima donesen u svib
nju regulirao je što sve poduzeće 
mora osigurati radniku koji ostane 
bez posla. Tako radnik mora tri mje
seca prije saznati da je na listi tehno
loškog viška. Zakon nekim kategori
jama daje punu zaštitu — trudnica
ma. ženama s malom djecom, invali
dima i sindikalnim povjerenicima. Po
stoji također mogućnost da se u su
radnji sa Zavodom višak zaposli 
u druga poduzeća. Ako se time mo-

G Huijev
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že što riješiti valja pokušati s dokvali
fikacijom i prekvalifikacijom.

• To nisu sva prava, naravno?
— Ne. nikako. Raspolaže se. za

pravo s tri osnovna prava. Spome
nuo sam već prije dokup staža koji je 
moguće napraviti najviše pet godina 
do starosne mirovine i u slučaju pri
jevremene ali samo kad na to prista
ne i radnik. Drugo, koristit će se pra
vo otpremnine. Ona Iznosi dvadeset 

i četiri osobna dohotka ako radnik 
osobno riješi pitanje vlastitog radnog 
mjesta. Realizacija ovog prava poče
kat će uspostavljanje kolektivnih 
ugovora za što je vezano i treće pra
vo. a riječ je o novčanoj naknadi. 
Radnik može, kako je predviđeno 
dvadeset i četiri mjeseca primati pla
ću i biti kod kuće, ali i pozvan natrag 
na posao ako zatreba.

• Dakle, jedini Je na raspolaga
nju trenutno dokup staža.

— SIZ mirovinsko-invalidskog 
osiguranja već je donio odluku o ci
jeni dokupa. Vrlo je visoka pa će. čini 
mi se mnogi odustati. Recimo za dvi
je, tri godine staža ovisno o osob
nom dohotku morat će se platiti sto 
starih milijardi.

• Kakva je zapravo tehnika, tko 
obavlja kupnju?

— Poduzeće šalje zahtjev s po
trebnom dokumentacijom SIZ-u mi
rovinskog pa kad se prihvati plaća se 
cijeli iznos, nema mogućnosti plaća
nja u ratama i radnik može u mirovi
nu.

• To može napraviti samo pod
uzeće III ...

— Sam radnik ne može platiti do
kup. Samo poduzeće ili poslodavac. 
Osim, kad se radi o tehnološkom vi
šku III stečaju. Zavod također može 
kupiti staž.

rili o Republičkom fondu namijenje
nom poticanju zapošljavanja?

— Natječaj je zatvoren pred mje
sec i po dana Zbog velikog broja za
htjeva sredstva su privremeno obus
tavljena Inače, osam naših nezapos
lenih radnika dobila su ta sredstva, 
po trideset prosječnih osobnih doho
daka svaki, i otvorila uglavnom raz
norazna privatna poduzeća, jedan tu
rističku agenciju, a dvojica su kupila 
tim sredstvima instrumente i za or
kestar dobila stalan angažman. Pre
ko Zavoda je ukupno njih sedamde
set poslalo zahtjeve u Zagreb. Inte
res je zaista veliki i šteta što je s tim 
prekinuto. Dobro je. međutim što se 
ipak i sada sredstva kumuliraju, do
prinos nije ukinut i izdvaja se po sto
pi od 0.82 posto na brutto osobni do
hodak. Najesen ce valjda opet biti 
pokrenut natječaj.

• Kako su prošla društvena 
poduzeća?

— Čini mi se. jer nemam točnu 
informaciju, da kredit nije dobilo ni 
jedno. Bilo je također dosta zahtjeva, 
a najbliži je bio »Poliplast«.

• VI, Iz Zavoda također namje
ravate Inicirati formiranje izvjesnog 
fonda solidarnosti?

— Pa. zakon nam je dozvolio os
nivanje općinskog fonda radi prevla
davanja situacija u kojima bi se mog
la naći poduzeća s tehnološkim vi
škom radnika. Savjet Zavoda je inici
rao razgovor s rukovodstvom grada 
kako bi fond dobio podršku. S tim 
i novcem poduzeća te Zavoda treba
la bi se zapravo pokriti prava svih koji 
ostanu bez posla

J. ERCEG



IZMEĐU JUČER I SUTRA

Na Šubićevcu 
ništa novo!

Piše: Ivo MIKUUČIN

Zašto si slab, milostiv prema 
svim zbivanjima na Šubićevcu, 
koja zaslužuju oštru kritiku!?

To nije rijetko pitanje, s kojim sam 
obasut u zadnje vrijeme. No, odmah 
ću otvoreno: pretjeruju oni, koji 
»crvenim* funkcionarima drže lekcije 
i za slabosti, koje nisu samo šiben
ske, već opća boljka jugoslavenskog 
nogometa.

Mislite U da je lako stvoriti trenera 
u vlastitoj sredini Hi dovesti »pravo
ga* sa strane!? Da je to lako, vjero
jatno bi taj problem pravodobno 
i kvalitetnije rješavali i tako jaki spor
tski kolektivi kao što su »Cibona* 
(jučer) Hi »Jugoplastika* (danas).

Mislite li da je lako zadržati svoje 
kvalitetne igrače ili dovesti kvalitetne 
akvizicije sa strane!? Da je lako vje
rojatno bi to onda s uspjehom činio 
i »Hajduk*, čija je lista pojačanja sa
činjena od anonimnih i nedavno ‘»ot
pisanih* povratnika.

Mislite li da je lako bilo što raditi 
u situaciji, kada je besparica kao 
mora, kada su pripreme na Šubićev
cu neizbježne, jer bi svaki drugi na
čin vježbanja pred ligaški start bio, 
za sadašnje »crvene* (ne)prilike pra
vi luksuz.

Jedno, međutim, nije baš tako 
teško, ali preko toga na Šubićevcu 
prelaze olako. Valja definirati što za
pravo »Šibenik* želi novim pojačanji
ma, kako se zamišlja ukupni rad na 
šubićevcu. Jer, ponovit ću misao ot
jeranog trenera Vrankovića: Ne mo
že se svake godine govoriti o prvoli
gaškim ambicijama i davati ispisnice 
najboljim igračima.

I još nešto : zar nije vrijeme da se, 
konačno, dobro organizira omladin
ski pogon. Jer, mladi, domaći igrači 
su jedina šansa siromašnih!

Slična pitanja, kao za »crvene*, 
dobijam i za neke »sitnice*, 
koje to i baš nisu, na Baldeki- 

nu. Primjerice, pitanje nekadašnjeg 
funkcionara »Šibenke*, a danas čla
na općinske vlade Mate Zlatopera: 
— Kako se moglo dogoditi da junio
re u Nizozemskoj s klupe vodi »teh
niko* Teo Miš!?

Nikakva stabilizacija ne može op
ravdati 18-dnevni boravak košarkaša 
u Sjedinjenim Američkim Državama 
bez vođe puta. Nekad su se funkcio
nari »Šibenke* svađali tko će avio
nom »preko bare*, a danas je u at
mosferi pojačanih radnih obaveza 
teško pronaći vođu puta i za tako at
raktivan let.

Slažem se s trenerom Mladenom 
šestanom da o takvim i sličnim teš
koćama valja hitno raspraviti (najpri
je) na razini Stručno-tehničke komi
sije, a potom i na sjednici Predsjed
ništva kluba. Ako ni zbog čega, 
a ono da se spriječi situacija, u kojoj 
neke, iako važne, »sitnice* bacaju 
sjenu na ukupne uspješne napore 
prvoligaškog povratnika.

Kotarac, Šoda, Matov, Vikario, 
Belamarić. Ljubojević, Mare!ja ... To 
je samo dio imena s kojima se bara
ta u formiranju novog stručnog šta
ba za mlade. Štaba, koji je u doba ne 
tako davne Šestanove »omladinske 
vladavine* imao i stručnu snagu, 
i red i težinu. A što se tiče određiva
nja vođe puta za ligaške nastupe 
i turneje, neka se članovi vodstva 
»šibenke* međusobno preispitaju. 
Predstavljanje kluba u drugim grado
vima i terenima, to je samo jedna od 
najmanjih obveza, koju su morali pri
hvatiti ulaskom u klupsko vodstvo.

LJETNO ČAVRLJANJE 
S JOSIPOM ZORIĆEM,

DIREKTOROM SPORTSKE 
DVORANE

Dane gasi! 
Eno Jose!
— Je I' mi vruće? A nego kako mi je. ka.i svi

ma drugima. Srića da još uvik iman volje učinit 
banjadu i poviriti vršu. A to je lipo, znaš. 0. to je 
stvarno gušt — prvi, uobičajeni veseli, kontakt 
s Josipom Zorićem, direktorom šibenske spor
tske dvorane. A onda ga treba odvesti u redakci
ju i tamo sjediti s njim jer ostanete li u gradu, na 
ulici. Joso će »usput« ugovoriti još desetak po
slova i javiti se malom moru ljudi.

— Ovo je sad ozbiljno, je li?
Najozbiljnije i od počeka.
— Čuj. sad u rujnu će 18. godina naše dvora

ne i ja sam tu od početka, zapravo dva-tri mjese
ca i više ali mi je žao što nisam bio prisutan i go
dinu ranije. Nama se u prvim godinama dogodilo 
toliko stvari, pojavili su se toliki problemi koji su 
ranijim angažiranjem mogli biti izbjegnuti. Ti pro
pusti na početku dijelom su krivi totalnom renovi
ranju dvorane u nekoliko navrata. A što da vam 
nabrajam — krov i po nekoliko puta, tribine, svla
čionice ...

• To što se ml hvalimo mogli bismo I zane
mariti, ali stoji činjenica da je puno sportaša 
I ljudi bliskih sportu koji godinama dolaze a koji 
se dive očuvanosti dvorane nakon toliko godi
na. I to uglavnom vežu uz vaše Ime.

— -Ništa tu nema posebnog niti je išta čudno. 
Ona se čuva i održava i to nam je. između osta
log, posao.

• I to da budete malo »grintavi«.
— To za nekog jest stalno prigovaranje, cje

pidlačenje i što ja znam. Ali bez toga ne ide i vje
rujte da to ljudi, koliko god primjećivali naša stal
na upozoravanja. na kraju ipak prihvaćaju jer oni 
se zapravo ponašaju onako kakva je i okolina. Da 
je dvorana »šporka« i nikakva i oni bi se ponašali 
svakako. Nećeš ti ovo sve napisati, a? Znaš kad 
su jednom Dane Sekso i Mate Zlatoper bili u za
darskim Jazinama i zapalili, naravno, jer tamo svi 
puše. Onda je neko, a stvarno nisam siguran tko. 
viknija — Dane, gasi! Eno Joso doli! Brže bolje je 
utrnija cigaretu a mi se i danas smijemo zbog to
ga. Hoću vam reći, ljudima treba reći i sto puta ali 
se ipak isplati.

• Ali na Baldeklnu se stvarno ne puši.
— Ponekad netko zapali i ja to znam. Evo reći 

ću vam primjer nekoliko ljudi, naših sugrađana iza 
kojih su ostale »ćike« pa sam ja sutradan grinta 
na njih. — Ma, šjor Joso nisam. A kako možete 
reći da sam zapalija kad niste ni bili tamo. A ja 
znam gotovo čilu dvoranu, onih »starih« posjetite
lja, gdje koji sjedi i onda se nakon nekoliko minu
ta ispostavi da sam stvarno bio u pravu. Ali sve 
u svemu, nitko na to naše gledatelje ne smije pu
no prigovarati. Ima ih i te kako gorih, još koliko.

• Nisam se nadao, evo koliko već ćakula
mo, a niste spomenuli financiranje.

— Ovo je zbog onih koje ja obilazim i tražim 
suradnju, je li? Ma, zaista sam zadovoljan razumi
jevanjem ljudi koji su voljni pomoći i shvaćaju po
trebe i nemogućnosti opstanka dvorane same od 
sebe. Stalno govorimo o samostalnom, tržišnom 
poslovanju a po tom principu na prste ruke se 
mogu Izbrojiti i kolektivi u općini koji to mogu 
i sposobni su. Uostalom, kad bi se plaćale tržišne 
cijene korištenja termina tko bi ostao u dvorani, 
koji bi to klubovi mogli platiti. Trenutno imamo, po 
meni, zadovoljavajuće rješenje. Negdje oko pola 
sredstava je dotacija sportskih foruma za onaj 
dio termina kojeg koriste klubovi a ostalo zarađu
jemo sami, priredbama i ostalim aktivnostima. Tu 
onda spadaju i ona moja vječna »kucanja« na vra
ta mnogih privrednika.

• A termini, još starija tema od »šoldi«.
— To je tek posebna priča. Ponekad su to 

kombinacije iz svemira, šta ja znam. Nekako ipak 
svi budu zadovoljni ali je jasno da termina nema 
dovoljno i ne mogu svi onda kad bi baš oni htjeli. • 
Namještamo. Štipamo, ide nekako.

" Mnogi nisu
Ovosezonski ljetni Šibenski »nogometni pa

zar« zaključen je, rekli bismo, kudikamo kvalitet
nije od predviđenog. Na Šubićevcu su se skrasi
li, već očekivani veznjak »Prištine«, Abdull Bello- 
poja. te njegov klupski kolega Xhevhet Murigi. 
Pojačanje u vršku napada »crvene čete«, stiglo 
je u liku mladog igrača »Krivaje« iz Zavidovića. 
Jonića. S druge strane redove Šibenčana na
pustili su Petrinović. Jogunčić, Delevski i Braj- 
ković. U cijelosti sumiranje utrška može se 
svesti na jedno: igrački kadar ipak nije toliko ta
nak s obzirom na to da su mnogi najavljeni od
lasci u posljednji trenutak stornirani, primjerice 
Anđelku Godiniću nije uspio transfer u turskog

• Dok se ne napravi nova, GRADSKA DVO
RANA Jer ova to i nije.

— Riči ti se pozlatile ali ja mislim da se sad ne 
mogu niti dovoljno brzo nacrtati pusti novci koji 
za to trebaju. Ne znam, možda se ja varam. Bilo 
bi i lijepo i potrebno jer ova dvorana treba postati 
košarkaška. Ljudi znaju naglas razmišljati kako je 
to puno samo za taj sport, ali kad se zna da bi tu 
bila cjelokupna škola košarke, rad svih kategorija 
i seniorskih sastava, naravno, onda je jasno 
o kakvoj računici je riječ. Pa te potrebe košarka 
sad traži, moli i plaća u drugim dvoranama i ima 
problem rada s mlađim uzrastima. A gradska dvo
rana bi onda bila ono pravo, ono što svakom pra
vom gradu treba, mjesto gdje se može održavati 
sve što je veliko, sve Što spada u prave gradske 
manifestacije. Ali. teško ću ja to dočekati.

• Novu sezonu svakako hoćete.
— Radimo nešto i sad, ovog ljeta. Klubovi su 

ti koji moraju spremno dočekati prvenstva ali na
ravno da je to stvar i dvorane. Ima problema, 
a kako bi bilo da ih nema. Lani je onaj »tunel« za 
prolaz s parketa bio posuđen, treba vidjeti što je 
s tim. Pa onda i semafor zna često praviti proble
me a tko će to sve sad kupiti. U principu, dvorana 
tek daje uslugu, klubovi su organizatori utakmica 
ali valjda je normalno da nam svima to bude za
jednička zadaća. I ljudima iz uprava, i milicije 
s kojom izuzetno dobro surađujemo, i naše publi
ke za koju ne volim da kažu kako je najgora jer to 
nije istina. Ne branim ih ali ponekad ne zaslužuju 
sve što im se »lijepi«.

• I tako, doći će nova liga, skini noge s na
slona, ugasi cigaret, smanji svjetla na poluvre
menu ...

— Pa mogli ste vi mene i finije pitati kad ću 
otići. Šalim se naravno, ali da idem u penziju 
u rujnu to je sigurno. Mogu ostati još neko vrije
me nakon toga pomoći onom tko dođe, ali vrije
me je da se odmorim a prije svega valjda je vrije
me da se I ljudi odmore malo od mene. Treba 
razgovarati s ljudima koji vode ovu našu zajedni
cu i naći možda neka nova, bolja rješenja jer ipak 
je u ovom poslu dosad najčešća riječ ipak bila 
najbliža »prosjačenju«. Mislim da nam je svima 
toga dosta. Volio bih da stvarno dođe netko tko 
voli sve ovo skupa i da se nastavi još i boljim ra
dom.

• Šjor Joso će valjda ipak »poviriti« u dvo
ranu.

— Pa naravno. Nema razloga da ne dođem.
• A gdje ćete sjesti.
— A zar je to važno. Naći će se neko mjesto, 

bar ja znam da uvijek ima poneko mjesto slobod
no, ovo je zbog onih koji misle da postoji barem 
pola dvorane »specijalnih« karata. Šalim se malo 
ali vidite i sami, mogao bih ja još jednu utakmicu 
prosta jati i na noge.H ’ Zdravko KEDŽO

ligaša i tako redom. Navijače i poklonike »crve
nih«. jamčano ludo zanima, koliko i kako mogu 
njihovi ljubimci u narednoj sezoni, lako su pri
preme počele prije nekoliko dana, već se sada 
da naslutiti da su prava i najveća pojačanja u os
tanku prošle sezone ključnih igrača — Maretića, 
Petkovića. Pauka i Mile Petkovića. Dean Računi
ca i mlađahni Pešić, pristigli su iz JNA. pa se 
već sada prave kombinacije oko iznimno jakog 
srednjeg reda: Bellopoja, Marenci, Godinić, Pet- 
ković i Računica. Uz ovakva razmišljanja ne tre
ba zanemariti niti moguće kvalitete jednog Sini- 
še Petrovića. Zorana Ninića ili pak Vladimira 
Paškvalina. prošle sezone najboljeg strijelca

----------UKRATKO---------

POBJEDA »LJUBICE«
U posljednjem kolu prvog dijela prvenstva Dalma
tinske košarkaške lige boćari šibenske »Ljubice« 
postigli su pobjedu 12:3 u susretu sa »BrodospR- 
tom«. Poslije ovog kola nalaze se na četvrtom 
mjestu sa 10 osvojenih bodova. Pauza u prvenstvu 
je do početka rujna.IL
DVIJE REPREZENTATIVKE
Dvije najbolje kuglačlce KK »Šibenka« članice juž
ne skupine Hrvatske kuglačke lige Renata Nakit 
i Mladenka Kalanj na omladinskom prvenstvu Ju-1 
goslavije postigle su dobre rezultate. Tako je Naki- 
ćeva osvojila šesto mjesto i zajedno s Kalanjovom 
uzete su u sastav omladinske reprezentacije Ju
goslavije.

KS DALMACIJE
SELI U ZADAR
Na posljednjoj sjednici Predsjedništva KS Dalma
cije što je održana u Šibeniku odlučeno je da sje
dište KS Dalmacije pređe u Zadar, zahvaljujući što 
su zadarski košarkaški radnici ponudili odlične uv
jete za rad. Također Predsjedništvo nije u svojih 
ostavku dosadašnjeg predsjedavajućeg Mikut 
čina, za v.d. tajnika, imenovalo je dugogoa^^ 
radnika Joška Toliča. Tek najesen če se konsR' 
rali novi organi Saveza, izabrati novi predsjedava
jući i tajnik saveza, a KS Zadar preuzeti organiza
ciju dosadašnjih natjecanja.

KVALIFIKACIJE
U SPLITU
U organizaciji KS Split 7. srpnja organizirat će se 
u Splitu kvalifikacije za popunu južne skupine 
Hrvatske regionalne lige na kojoj će sudjelovati 
prvak KS Šibenik Ražine, prvak Zadra »Ričine«, 
prvak KS Splita Imotski, dok prvak KS Dubrovnika 
još nije poznat.

TEČAJ ZA TRENERA
Dvije voditeljice ženske gimnastike u Gimnastič
kom društvu Šibenik Zlata Zjakič i Nada Baus ot- 
putovale su na tečaj gdje će u toku 10 dana na 
Bjelolasici kod Ogulina polagati ispite za zvanje 
sportskog trenera gimnastike. Tako će gimnastika 
u gradu podno Šubićevca dobiti bolje uvjete za 
razvoj.

GIMNASTIČARI
U ŠIBENIKU
Gimnastičari prijateljskog grada Sombora I Dunaj 
Varosza iz istoimenog grada iz Mađarske došli su 
u posjet svojim sportskim prijateljima iz Glmnasli- 
čarskog društva »Šibenik«. Za vrijeme svog borav
ka razmijenit će mišljenja i obaviti zajedničke tre
ninge te će imati zajednički nastup u sportsko^ 
programu JFD-a.

GIMNASTIČARI DOBRI
Dobre rezultate zabilježili su šibenski gimnastičari 
na nedavno održanom prvenstvu Hrvatske za mla
de i starije pionire što je održano u Zagrebu. Kod 
mladih pionira Branimir Tešulov je bio 11. a valja 
istaći da je u toj konkurenciji najmlađi sudionik na
tjecanja bio Mario Malada iz GD »Šibenik«. Kod 
starijih pionira Nenad Stojanović je bio 5. a rezulta
ti Šibenčana bili bi zacijelo i bolji da zbog bolest 
nije izostao najbolji vježbač — Marjan Krnčevlć.

BUŠAC ODLIČAN
Ljetno doba donosi vikende ispunjene nastupi« 
šibenskih plivača. Na prvenstvu Dalmacije za sir/ 
je pionire prije 7 dana u Splitu Miro Bušac je u*( 
pet nastupa osvojio 1. mjesta a odlične rezultn\ 
zabilježile su još Ana i Marija Pamuković. Naredna l 
natjecanja šibenskih plivaća I plivačica su prven
stva Hrvatske i Jugoslavije.

JELINJAK ’90
Jedna od najvećih sportskih priredbi ljeta svakako 
je automobilistlčko prvenstvo Hrvatske i Jugosla
vije što se ovog vikenda održava u Primoštenu pcd i 
nazivom JELINJAK 90. Od »fiće« kojim Je ovo po-■ 
sljednja službena sezona pa do automobila -i 
preko 1600 kubika, uz neslužbenu vožnju ’ 
s prikolicama, najbolja su pozivnica ljubit 
trka i brzina. U subotu su na programu sluttMi 
treninzi a u nedjelju natjecanja nakon čega slqed 
velika fešta u Primoštenu Burnjem.

otišli
u sve tri dalmatinske lige. Još uvijek je pak. rt 
izvjesna situacija oko novog trenera, s obzire’' 
na to da je dosadašnji učitelj Mladen Vrankc* 
napustio kormilo odmah po završetku pn* 
stva. Uprava šibenskog drugoligaša vodi ra&r 
i o tom doista bitnom dijelu koji vodi ka 
nom uspjehu.

— Vjerujte. »Šibenik« će naredne sezone5 
ti nešto sasvim novo. Kupovali smo kvaliteta 
vodeći računa o sredstvima i dobili ono što T 
žimo. Na redu je samo da igrom potvrdimo r« 
ambicije, rekao nam je Fabijan Zurić, Član M 
sjedništva »Šibenika«.

rujna.IL


KRIVUDAVE STAZE 7. 
KONTINENTA 

Čovječanstvo | J 
duguje 
djetetu
najbolje

9 9 Brod s djecom pristao Je na 7. kontinent

što mu može pružiti
Podrška jugoslavenskih umjetnika, znanstvenika / političara

Cijelom pokretu 7. kontinenta da
jemo dječji karakter i sadržaj, a glav
nina aktivnosti, pa I sama ideja, pola
ze od odraslih. Da li odrasli nostal
gično dozivaju svoje mladenačke go
dine III priznaju svoju nemoć da razri
ješe nagomilane probleme suvreme
nog svijeta? Odrasli bježe od naelek
trizirane stvarnosti, od spoznaje da 
se prema sadašnjem ustrojstvu ljud
ske zajednice povećava jaz između 
siromašnih I bogatih, između Ideolo
gija zaodjevenlh u sebične interese. 
Upravo zato se u ovaj pokret uključu
ju svi odrasli Iz čije svijesti I emocija 
Izbija praiskonska žudnja za humani
jim društvom. Vjerovati možemo sa
mo onima koji imaju vjere u čovjeka. 
Zato smo obradovani srdačnošću 
i podrškom kojom su jugoslavenski 
umjetnici, znanstvnici. političari i obični 
ljudi dočekali ideju o stvaranju među
narodne organizacije Sedmi kontinent. 
-Čovječanstvo duguje djetetu najbolje 
što mu može pružiti«. (Deklaracija 
o pravima djeteta).

Među prvima koji su podržali stva
ranje međunarodne dječje kolonije na 
otoku Kaknu bili su članovi Jugosla
venskog odbora za realizaciju ideje 
Sedmog kontinenta, samim pristan
kom da sudjeluju u radu tog tijela i dje
luju na afirmaciji ideje. Književnik Ro
doljub Čolakovlć, skupa sa Alešom 
Beblerom, Jurom Lušlćem i još nekim 
javnim radnicima, s posebnim zanima
njem analizira elaborat »Idejne pro
gramske i prostorne osnove Sedmog 
kontinenta«. Čolaković se zalaže za 
kozmopolitske i opće ljudske postavke 
na kojima bi se gradila organizacija 
i djelovanje dječje kolonije.

Mirko Božić, književnik iz Zagreba, 
u aktivnostima oko Sedmog kontinenta 
vidi jednu od najvećih ideja koja se 
u naše vrijeme pojavila među djecom 
svijeta. Tu misao je istakao na samom 
otoku Kakan, prilikom zasađivanja 
prvih borova mira i prijateljstva.

Sedmi kontinent je izazovno utje
cao i na likovne umjetnike. Razmišlja
■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■■a

PORTAL! / NATPISI ŠIBENSKIH KUĆA

NUEMI SVJEDOCI
Portal kuće S. Šare. Ul. R. Visiana (broj 

6). Kamenje svojim krajevima pravi stupiće. 
iznad kojih su slabo razvijeni listići kapitela. 
Fimpanon je šiljast sa zubićima cik-cak 
i svršava lišćem. U sredini je umetnut grb 
Mišića (konjska glava i ptičje krilo), izumrie 
obitelji.

Portal druge kuće S. Šare. Ul. Draganića 
(danas Pavla Pap šilje br. 10). Krajevi kame- 
ija tvore stupiće. koji svršavaju s lišćem. Ši- 
jasti timpanon ima ukraj zubića na desno 
lijevo ... Vršak prikazuje žir.

Portal treće kuće S. šare, Ul. Draganića 
[danas XIX. divizije br. 1). pripadao je neka- 
la slavnoj obitelji Vrančića-Draganića. Gra- 
fen je početkom 18. vijeka sa baroknim mo- 
ivima Iznad potukružnice je natpis »Ex alto 
>mnia«.

Portal kuće R Vlahova. Ul. J Barakovića 
i danas isti naziv ulice, bočno od -Modnog 
nagazina-, bb). Sva tri praga imaju profilira
hu torsiju. Na povratku u kolobaru je mo- 
logram Krista s križićem i čavlima, te natpis: 
esu redemptio nostra«.

Portal kuće Šižgorića, Ul. I. Barakovića (i 

se o planu izložba slika za izgradnju 
dječjeg otoka. Bila bi to materijalna po
moć i propaganda ove humane mani
festacije.

Likovni umjetnik iz Beograda Ste
va Bandarov, među ostalim Jugosla
venskom odboru za izgradnju Sedmog 
kontinenta Šibenik, upućuje ove riječi:

«U tu svrhu predlažem da Jugosla
venski odbor uputi pismo — apel svim 
likovnim umetnicima Jugoslavije preko 
njihovih republičkih udruženja da 
učestvuju jednim svojim delom kao pri
logom na formiranju Fonda slika, skul
ptura i drugih umetničkih radova«. Pre
ma zamisli Banđarova. ti radovi bi bili 
osnova za formiranje umjetničkog pa
viljona i radionice na otoku Kaknu. kao 
mjesto za razvijanje umjetničkih sklo
nosti kod djece. Ideja bi se mogla pro
širiti i na napredne umjetnike svijeta, 
i to preko UNESCA. Izražava sprem
nost da Sedmom kontinentu uruči jed
no umjetničko djelo, a utjecat će i na 
ostale kolege kako bi se pridružili akci
ji-

Pokloni Istaknutih likovnih 
umjetnika

Steva Bandarov nije ostao samo 
na riječima. Na njegovu inicijativu, 
članovi međunarodnog kluba mira 
1 prijateljstva »Sedmi kontinent« pri 
osnovnoj školi »DositeJ Obradović« 
u Beogradu 13. prosinca 1974. godi
ne, organizirana Je poklon-lzložba, 
a u čast 30. godišnjice AVNOJ-a. Sa 
svojim poklon — djelima sudjelovali 
su ovi likovni umjetnici: BANDAROV 
STEVA, BRATUŠA VOJTJEH, VULIĆ 
ŽIVAN, MILOŠEVIĆ ŽIVORAD, Dl- 
MOVSKI JOVAN, ĐORĐEVIĆ ŽARE, 
STEVANOVIĆ MIROSLAV, BANČOV- 
-VEBER LUCIJA, ĐORĐEVIĆ DAŠA, 
ĐURIĆ ČEDO, BABOVIĆ SVETLANA, 
ŠAKOVIĆ LJUBICA, MIŠKOVIĆ MIRO- 
LJUB I PAVLOVIĆ RADIVOJ.

Godinu dana kasnije radnici, likovni 
umjetnici Beograda okupljeni u Likov
nom klubu Radničkog univerziteta 
»Đuro Salaj« priredili su izložbu slika 

danas isti naziv ulice, a protal uklopljen 
u trgovinu »Jugoplastike«), pored onog ple
mića Lavčića, najljepši je u Šibeniku. Pragovi 
sa stupićima imaju kapitele sa grančicama 
i razrijeđenim listićima. Gotski luk je s ukra
som zubića desno i lijevo. Vršak je žir. Pod
no lukova su Adam i Eva. U timpanonu je 
grb Madomća. Ispod reljefi medvjeda (ma
rio — medo) s polovinom tijela stoji vizikaci- 
ga, pod kojim na štitu opet manji cio med
vjed. S jedne je strane ratnik u oklopu sa 
Štitom i buzdovanom, a s druge ratnik u ok
lopu, koji rasteže luk. Portal je iz 15. vijeka.

Portal kuće V. Čoka. Ul. J. Barakovića (i 
danas Isti naziv ulice, a kroz portal je ulaz 
u kafić, odnosno ispod Poduzeća za ceste), 
negda plemića Lavčića, najljepši je i najbolje 
sačuvan u Šibeniku. Sami su pragovi prosti, 
ali je gotski timpanon vanredno ukusan. Prvi 
prostiji luk nosi u šiljku glavu lava. Drugi je 
luk previjen listićima, a treći nosi listiće pot
puno slične onima, koje vidimo na poboč
nom portalu katedrale. Dodani su mu i zubi- 
ći. Donji dio timpanona sastoji se od mnogo 
malih gotskih lukova, ispod kojih su sitne 

sa koje su poklonili 47 slika i 4 skulptu
re — Paviljonu umjetnosti Sedmog 
kontinenta. Njihova je želja da na Kak
nu mladi ljudi razvijaju svoje sklonosti 
u radionicama, ateljeima, studijama 
i laboratorijima. Apelu djece »Vašim 
malim poklonima izgradit ćemo naš ve
liki Sedmi kontinent« odazvali su se na 
izložbi sa svojim prilozima — slikama 
I skulpturama 52 umjetnika Galerije 
BIGZ-a i Centra za kulturu i umetnost 
»Đuro Salaj« Beograd.

Ovakve i slične manifestacije pro
širuju se I nastavljaju. U čast dana 
Ujedinjenih naroda 24. listopada 
1974. godine Branislav A. Stanlmlro- 
vlć organizira u Beogradu izložbu sli
ka pod naslovom -7. kontinent 
— kontinent dece sveta«. Svoju sliku 
»U srcu srca« poklanja Paviljonu um
jetnosti 7. kontinenta. Izložbu je otvo
rio dr Aleš Bebler, član Jugoslaven
skog odbora za izgradnju 7. kontinen
ta.

Planiraju se i organiziraju druge iz
ložbe čiji katalozi sadrže osnovne na
znake o 7. kontinentu. Pri tomu su re
dovito. na određen način, uključeni 
članovi klubova »7. kontinent« osnov
nih škola. -Braća Ribar- i -Dositej Ob- 
radović« Iz Beograda. Popularizaciji 
Ideje u Beogradu najviše je pridonio 
Juraj LuŠić. Uz izložbe davali su se 
i prigodni programi vezani za stvaranje 
međunarodne metropole djece svijeta. 

Pismo podrške beogradskih
studenata

Studenti Univerziteta umetnostl 
u Beogradu, prihvaćaju prijedlog 
Radnog odbora za realizaciju 7. kon
tinenta I u svom pismu od 18. lipnja 
1973. godine iznose:

Mi, studenti Univerziteta umetnosti 
u Beogradu, sa oduševljenjem smo se 
odazvali na vaš poziv da uzmemo 
učešće u realizaciji projekta »Sedmi 
kontinent«. Posle obimnih razmatranja, 
zaključili smo da bi najsvrsishodnijl ob
lik saradnje bilo organizovanje kolonije 
studenata Univerziteta u Beogradu na 

ljudske glave. To nas sjeća na odlični gotski 
lanac na katedrali. U sredini je timpanona 
grb Lavčića tj. prednji dio lava, kaciga I vrlo 
razvijeno lišće preko cijelog prostora.

Portal gospodarske banke u slijepoj uli
čici (u Ulici 12. kolovoza 1941, između trgo
vina PEKO i RIO. a pretvoren je u izlog). Pra
govi imaju stupiće s malim lišćem u kapiteli- 
ma, a na dovratku rastvoren krupni crvjet 
i listove. Lukovi na timpanonu imaju zubiće 

samom ostrvu Kaknu Kolonija bi radila 
u avgustu mesecu i za to vreme mi 
mladi muzičari, glumci, roditelji. snima
telji. slikari, vajari, grafičari, kostlmog- 
rafi i drugi stvarali bi u autentičnom 
ambijentu na ostrvu sreće i radosti za 
svu decu sveta. Ukoliko bi se u to vre
me (mesec avgust) tamo već nalazila 
deca. studenti bi radili kao instruktori, 
približujući decl umetnost, taj odvajka
da za sve narode zajednički jezik. Na 
kraju meseca studenti bi svoje radove 
prezentirali javnosti, bilo na putujućim 
predstavama i izložbama, bilo na neki 
drugi način, a sav prihod bi išao 
u Fond za izgradnju -Sedmog konti
nenta-.

Otvarajući 16. jugoslavenski festi
val djeteta predsjednik Skupštine 
SFRJ dr Ivo Margan je 1976. godine re
kao:

•8 posebnim zadovoljstvom Isti
čem da ae upravo počela ostvarivati 
I divna zamisao o Sedmom kontinen
tu na otoku Kakan. Ideja o najorigi- 
nalnljem međunarodnom punktu 
dječje radosti I svjetskog zbližavanja 
djevojčica I dječaka«.

Prolaze dani, mjeseci i godine, 
a Kakan i dalje ostaje netaknuti i nena
seljeni otok. Usprkos tomu, ideja 
o Sedmom kontinentu i dalje živi. Njoj 
se neprestano vraćaju djeca, umjetni
ci. obični građani. Poznata pjesnikinja 
Desanka Maksimović šalje pismo »Si- 
benkom listu-, kojega skupa s prilože
nom pjesmom u cijelosti list objavljuje 
8. ožujka 1980. godine. Evo teksta nje
ne pjesme i pisma:

Prigodna pjesma D. 
Maksimović

Dragi urednici.
Šaljem vam za Hat posvećenu svoj 

decl sveta pesmu »Vest«. Napisala 
sam Je pre nekoliko godina kada nije 
ni bilo pomena o »Sedmom kontinen
tu«. U želji da ga Jednom bude, da se 
nađe mašto gde će sva deca sveta 
moć! zajedno učiti, zajedno se igrati, 
stvarati prijateljstva, napisala sam. 
I evo prvi su se Šibenčani odazvali 
ovoj mojoj želji, ostvarili moj san. Nije 
uzalud rečeno da se sve najpre rodi 
u srcima ljudi i u mislima pesnika. 
Možda će u budućnosti biti još »Sed
mih kontinenata«, ali mi smo taj Ko
lumbo koji ga je prvi pronašao i po
klonio decl. i zbog toga sam, ponos
na.

S pozdravom za svu decu sveta 
Desanka MAKSIMOVIĆ

SVE SE NAJPRE 
RODI U SRCIMA
Jutros je radio donio vest 
da se istoga trena 
rodilo kod nas trista muškarčića 
i dvesta u Sijera Nevadi 
i sto jedna curica malena 
na Rtu Dobroj nadi.

Istoga časa došlo je na svet u Kini 
oko dve hiljade nevinih beba.
i hiljadu u Sibiru
i rodili se negde mali Beduini 
i sto novih ljudi 
u gradu Adis Abebi.

I svugde gde se čovek nađe, 
oko Gibraltara i Sunca 
na Celebesu i u Venecueli, 
rodila se nova deca, 
devojčice rujne kao pomorandže 
i dečaci crni I beli.

tamo I amo. U sredini je kameni okvir od ku
tova i polukružnlca u kojem je negda stajao 
grb nepoznate obitelji.

Portal kuće Zaninovića, Ul. br. N TAVE- 
UĆA (danas Ivana Pribislavića br. 4), ima 
sva tri praga a kapiteli su od široko razvije
nih listova. Timpanon ima također torsiju.

Portal Gospodarske Banke, u istoj Ul. 
bi. Tavelića (danas Ivana Pribislavića br. 1)

Još je radio javio i ovo:
da se negde - možda u Vojvodini, 
ili oko Južnog Pola, 
ispod Urala ili Karpata, 
zida za njih ogromna, ogromna škola, 
i okolo bezbroj internata

Pa će svu decu rođenu tog minuta, 
ne onu od lane ili onu od juće 
sa Volge. Temze. Sene ili Kupe, 
u tu ogromnu školu da skupe, 
zajedno da se igraju i uće.

Bilo bi mi vrlo, vrlo žao 
ako je neko lažnu vest dao.

Pismo naše djece iz 
Švedske

Pojedini klubovi 7. kontinenta pred
lagali su predsjedniku Republike Josi
pu Brozu Titu da primi pokroviteljstvo 
nad izgradnjom Sedmog kontinenta 
i postane njegov prvi počasni građa
nin. Jugoslavenska djeca iz Švedske, 
dana 24. lipnja 1976. u Šibeniku izno
se:
»Dragi naš, druže Tito

Već nekoliko dana nalazimo se 
u našoj dragoj domovini, a posebno 
smo sretni i radosni što smo se naši! 
u lijepom Šibeniku, dječjoj metropoli, 
u kojem, se upravo održava 16. Ju
goslavenski festival djeteta. Očarani 
smo svime što smo vidjei! i što nas 
okružuje. Doživjeli smo veličanstvene 
trenutke čarobnog svijeta, dječje 
mašte prigodom svečanog otvaranja 
Festivala, osjetili smo dio stremljenja 
sve djece svijeta za ostvarenjem svo
ga sna — Sedmog kontinenta koji se 
počinje ostvarivati na otoku Kaknu 
u šibenskom arhipelagu.«

■•Sedmi kontinent- je nastao u Ju
goslaviji. ali ne kao isključivo jugosla
venska manifestacija. Njen prvenstveni 
i osnovni zadatak je da ona poraste 
i bude prihvaćena na svih šest kontine
nata. O tome mnogi materijali i sjedni
ce nedvojbeno govore.

Tako Odbor -7. kontinenta- 1972. 
godine predlaže Jugoslavenskom ko
ordinacionom odboru za pomoć naro
du Vijetnama, da se -Dan djeteta svije
ta- 5. listopada posveti borbi vijetnam
skog naroda i vezano za to organizira 
akcija -5 minuta do 12-. Cilj je akcije 
da se načini univerzalna smotra s te
mom oslobodilačke borbe vijetnam
skog naroda.

U ovakve akcije djeca bi se uključi
vala preko svojih literarnih i likovnih ra
dova, različitih izložbi, predavanja, raz
govora i drugih susreta. U to bi se uk
ljučivale međunarodne dječje i ostale 
organizacije. Liga za mir. OUN i drugi. 
Toga dana -5 do 12 h- škole bi obusta
vile svoj rad. i minutom šutnje odali bi 
počast borcima za mir. Dječje delega
cije tražile bi prijem kod državnika, po
litičara, generala, istaknutih znanstve
nika. književnika, pjesnika i ostalih um
jetnika, obišli pojedine kolektive i gra
đane. Djeca bi poticala na razmišljanja, 
na solidarnost s onima koji pate i teško 
žive. Možda bi se na -Dan djeteta svi
jeta« oglasile i tvorničke sirene, možda 
bi toga dana umrlo manje djece od gla
di nego prethodnog dana, možda bi...

Dakle, protagonisti Ideje »7. kontl- 
neta«, članovi Jugoslavenskog odbo
ra I drugi, odmah su sa svojim poru
kama krenuli preko naših granica, 
u svijet, na sve kontinente. Institucije 
I pojedince koji su prvi poslali i iznije
li svijetu svoje poruke o ideji »7. kon
tinenta« spomenuli smo u I poglavlju 
ovog rada.

(Nastavlja se)

(■■■■■■■■■■■■■■■■I
Pragovi imaju vrlo uske stupiće. a kapiteli 
dvostruke povinute listove. U dovratku su 
dva visoko ispupčena cvijeta, a treći je 
u sredini sa ljudskom glavom. Na lukovima 
je šiljastog timpanona po jedna vaza s du
gim grlom, iz kojih izlazi zavojiti struk cvijeća 
i lišća. U sredini lukova uklesani su pojedi- 
nački cvjetići, gušterice, mišići I kune.

Portal kuće Žaja na Dobriću (broj 4). Na 
dovratku je monogram Krista i sitan grb sa 
stabalcem i pojasom, pa natpisom:) -Adiuva 
me Domine et salvus ero - Odozgo je obje
šena ploča sa mnogo baroknih zavoja, u ko
joj je grb nepoznate obitelji (golub leti pre
ma suncu tj. glavi u zvijezdi). Pred vratima je 
najljepši doksat sa stepenicama u Šibeniku. 
Plinta s donje strane ima pri rubu lišće, koje 
nas sjeća na vršak stećaka libumske forme. 
Stepenice i pergul zatvaraju nešto masivni 
ali lijepi stupići, povezani lukovima, među 
kojima je po jedan cvijet. Na gornjoj su ploči 
tri ploda na lišću (valjda melon i naranča). 
Na prvom je stupu stepenice nečiji grb sa 
križićima i lj ii ja novim lišćem.

Portal kuće Zulijana. na Dobriću (sada 
broj 2), vrlo je dobro sačuvan. Pragovi 
svršavaju sa sitnim lišćem. Lukovi šiljastog 
timpanona s vanjske strane imaju ukras zu
biće na obje strane, a s unutarnje na preki
de. U timpanonu je ploča sa okvirom u kome 
su opet zubići na obje strane. U sredini je 
grb obitelji Divnića (Difnico). tj. pas i dva cvi- 
jeta. (Nastavlja se)



M rt Šibenski list
I V subota, 7. srpnja OGLASI

| MALI OGLASNIK kufon: 2^606 L
PRODAJEM dječji krevetić I škrinju za zamrza
vanje 30 posto jeftinije od prodajne cijene. Tele
fon 33-936, nazvati od 17 do 19 sati, (kod Klari-

_________________IIMO]
PRODAJEM teren na Srlml. veličine 600 četvor
nih metara Informacije na telefon 059/26-857.
________________________ .___________________ USE1 

POVOLJNO prodajem garažu na Vidicima. Infor- 
maclje na telefon 36-351_______________ (1888)
IZNAJMLJUJE se namješten jednosoban stan, 
veličine 40 četvornih metara, poseban ulaz Javi
ti se na adresu: Petra Radovčlć, Prokljanska 17, 
Šibenik._________________ (1889)
PRODAJEM novu vjenčanicu l automatsku sek
retaricu. Javiti se na telefon 22-148. (1890)
PRODAJE se dobro očuvana -Honda CBX 550 
F«,godine proizvodnje 1985, registrirana do 1. IV 
1991. Informacije na telefon 61-743(1981) 
POVOLJNO prodajem -Lađu 1200-, godina pro
izvodnje 1973, malo karamboli rana, motor i spra - 
van. Telefon 34-422.(1892) 
ISTRANKU kompletno opremljenu, prodajem. 
Telefon 24-458(1893) 
KUPUJEM donje, rabljene kuhinjske elemente 
(električni hladnjak, sudoper, radne stolove 
I četiri stolice). Informacije na telefon 32-957.
______________________________________ cas 
PRODAJEM stan, veličine 74 četvorna metra. 
Telefon 38-443.(1895) 
PRODAJEM autoprikollcu sa ceradom, nosivos
ti 600 kilograma, -Boš pumpu- za -Mercedes- 
I propeler, ukrasne plastične ploče sa stiropo- 
rom, pločice 10x10 centimetara bez glazure. In
formacije na telefon 32-657.

PRODAJEM gradilište veličine 575 četvornih 
metara u Vodicama — gornja strana magistrale, 
s građevinskim uvjetima. Telefon 32-455. (1896) 
PRODAJEM veoma povoljno metalna, garažna 
vrata, dimenzije 2,40 metara. Telefon 32-455. 
_______________________________________  
PRODAJEM motor -T-14- I -Fiat 126-. Telefon 
33-467.(1898) 
PRODAJEM očuvanu -Hondu 550 CBX F-, godi
na proizvodnje 1985, registrirana do 1. travnja 
1991. Cijena 5500 DEM. Inforamclje na telefon 
81-743.(1899) 
IZNAJMLJUJEM sobu s kupaonicom u centru 
greda. Informacije na telefon 29-012 od 18 do 19 
sati.(1900) 
IZNAJMLJUJEM sobu s dva ležaja, s posebnim 
ulazom I dva ležaja u višekrevetnoj sobi u Vele
bitskoj ulici broj 16 (kod bolnice). Telefon 
25-682.’(1901) 
HITNO i Jeftino prodajem drveni brod, duljine 
7 metara, kabina, natkabina, motor -Volvo-, 
penta 25 KS, dizel. Telefon 25-599(1902) 
IZNAJMLJUJEM uređen, useljiv poslovni pro
stor veličine 104 četvorna metra. Informacije na 
telefon 37-349.(1903) 
VRLO povoljno prodajem trosjed i dvije fotelje, 
dobro očuvano. Informacije na telefon 33-875.
_______________________________________ <1^2 
MUENJAM dvosoban stan veličine 50 četvornih 
metara za Jednosoban komforan. Informacije na 
telefon 34-682.(1905) 
PRODAJE se -Istranka- sa dva -Tomos- van- 
brođska motora, 4 KS duge osovine. Informacl- 
je na telefon 44-116.(1906)•••••••••••••••••••••••••••••

ROBNA KUCA »SIBENKA« ■ CENTAR
POPIS DOBITNIK BROJEVA I DOBITAKA

NAGRADNE IGRE U KOJOJ SVI DOBIVAJU

DOBITNI BROJ
BROJ DOBITKA
134650 1

14265 2
15176 3
21831 4

129486 5
103768 6
47445 6a
48394 6b
87525 7
82092 8
47637 8a

146856 8b
71280 9

125941 9a
117375 9b
70775 9c
61592 9d
54936 9a

162647 9f
78221 10

142885 10a
136195 10b

56354 11
19325 12

154490 12a
92718 12b
28247 13

130655 14
157993 15

87885 16
49235 17
34657 17a
68383 17b

142704 17c
4622 17d

121415 18
137490 19
44716 19a

115351 20
114291 21
150102 22
133611 23

57955 24
55282 25

156858 26
92606 27

127303 28
134195 28a

24738 28b
104448 29

92318 29a
3633 30

111678 30a
104937 31
31022 32
61802 33

DOBICI SE MOGU PODIĆI OD 2.
SRPNJA DO 31. KOLOVOZA 1990.
U PROPAGANDNOJ SLUŽBI DP
»ŠIBENKA«, ROBNA KUĆA -Šl-
BENKA« — CENTAR 8 — 12 SATI.

ŠTAMPA
Štamparska radna organizacija 
Šibenik

Na temelju odluke Radničkog savjeta 
»ŠTAMPA« Šibenik broj 131/90 od 27. 6. 1990. 
godine raspisuje se

NATJEČAJ
za uspostavljanje ugovornog odnosa 

s učenicima za školovanje u Grafičkom 
obrazovnom centru Zagreb

Uvjeti:
— školovanje za offset tiskara 2 učenika 
— završen II stupanj općeg obrazovanja 
— Rok za podnošenje molbe je osam da

na računajući od dana objavljivanja 
u »Šibenskom listu«.

Uz molbu kandidati su dužni priložiti izva
dak iz matične knjige rođenih i svjedodž
bu II stupnja općeg obrazovanja.
Molbe se podnose Radničkom savjetu 
poduzeća »ŠTAMPA« Šibenik.

| IZ MATIČNOG UREDA

Rođeni
Dobili kćerku: Robert i Ivona Lojić. Rolando i Mi
ra Španja, Miroslav i Ranka Krnić, Lenko i Davor- 
ka Marčić, Marko i Vesna Saraden, Ivica i Stana 
Samodol, Željko Pletković i Srećka Cvitan. Želimir 
i Jadranka Belamarić. Željko i Dalida Trzin.
Dobili sina: Boris i Danica Nakić, Neven i Vesna 
Bakula, Zdravko i Dalija Škugor, Josip i Jadranka 
Jukica. Petar i Kristina Mujan, Marko i Lena La- 
bor.

Vjenčani
Silvana Vukičević i Ivan Sarajlić. Silvana Bačelić 
i Milivoj Peran, Mirjana Galić i Ante Belamarić. 
Marica Paić i Ivica Gašperov, Anita Bračić i Igor 
Rončević. Branka Relja i Sime Živković. Mira Ma- 
rinov i Špiro Jurić, Verica Petrov i Mato Mlinarlć, 
Vidosava Panić i Krunoslav Ivanković.
Umrli
Antica Jurić (55), Nike Cipltelo (65), Uglješa Mra- 
ović (54), Kata Skorić (77). Šime Labor (81). Ante 
Juričev-Sudac (63). Stana Nakić (75). Marija Go- 
reta (69), Draginja Sinobad (81), Jerka Živković 
(64). Zdravka Zore (39). Riko Šumera (81). Marko 
Klisović (86). Kaja Lunić (78). Jure Lučić (71). Da
nilo Bijelić (58). Tomislav Bašelović (7), Ivanića 
Dabov (83). Jerka Babić (78). Ana Mrdeža (83), 
Tomica Petković (84).

U SJEĆANJE

ŠONJA NIĆENO
5. VII 1988 

— 5. VII 1990.

U znak ljubavi i sjeća
nja. suprug Joso Niće- 
no.

(206)

u kojoj uoijck
RUBIKON

Najbrži i najsigurniji dobitak.
Uz minimalan ulog od svega 999 dinara i mogućnosti zarade od čak
546.000 DIN (78.000 DEM) nakon samo jednog kruga, vi postajete 
članovi distributivnog lanca, i to bez muke daljnjeg plasmana kar
tica jer RUBIKON to obavlja za vas.

Rubikon je najbolji, najsigurniji progresivni financijski sustav.

Zašto smo najbolji?
— Rubikon vam pruža šansu za daleko najveću zaradu u igrama 

ove vrste
— Rubikon se igra u svim gradovim Hrvatske
— To je igra u kojoj ste vi uvijek u igri jer nakon svakih 80 novih 

uplata na vašu granu, Rubikon vas još jednom upisuje u igru

— Ukoliko ste donosioc devet uplata, Rubikon vam poklanja jednu 
uplatu i pruža vam mogućnost da sami kreirate svoju granu te 
dođete što prije do željenog dobitka

— Rubikon vrši isplate svakih 7 dana
Uplatu je moguće izvršiti na 2 načina:
• osobno u Agenciji »RUBIKON« — Podružnica Rijeka, J.P. Kamo

va 91
• poštanskom ili telegrafskom uplatnicom. Kopiju uplatnice za

jedno sa ispunjenom pristupnicom pošaljite na adresu.- 
Agencija »RUBIKON« — Podružnica Rijeka, J.P. Kamova 91, 
51000 Rijeka, tel. 051/425-106

PRISTUPNICA

Ime i prezime:

Adresa:

Datum: Vlastoručni potpis:

u SJEĆANJE
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U SJEĆANJE
11. srpnja navršit će se godina dana od gubitka vo
ljenog nam supruga, tate i djeda

ŠIME BUBICE
Ostaje nam bol. tuga i nenadoknadiva praznina. Os
taju sjećanja na njegov dragi i plemeniti lik. sjećanja 
na ljubav i dobrotu koju nam Je za života pružao. 
Supruga Miranda. sin Branko, kćerka Ljiljana, unu
čad Tomislav. Šime. Ivana i Josipa. (208)

U SJEĆANJE

Dana 10. srpnja 1990. 
navršava s 12 godina tu
ge i boli otkako je pre
stalo kucati plemenito 
srce naše dobre, drage 
i voljene supruge i maj
ke

ANKE BATINICA 
rod. Radi 

1978 — 1990.

FRANE CRNOGAĆA ANKA CRNOGAĆA
9. VII 1978. 20. VI 1983.

Njihovi najmiliji
(209)

Teško se možemo pomiriti s okrutnom istinom đa te 
više nema među nama. Otišla si dostojanstveno i ti
ho, osobinama koje su krasile tvoj život i plemeniti 
lik. i zato je još teže saznanje da te nema u našoj 
sredini koju si svim svojim žarom voljela. Voljena na
ša. velika ti hvala za sve ono što si za nas učinila, za 
ljubav i dobrotu koju si nam pružila. U našim srame 
ostala je nenadoknadiv a praznina ali i ponos sto smo 
te imali. Hvala svima koji te se sjećaju i krte tvoj groo
cvijećem,
U vječnoj tuzi za tobom tvoji najmiliji (207)
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S
 SUBOTA, 7. 7. 1990.

ubota
PRVI PROGRAM

9.30 TV-kalendar
9.40 ••Pčelica Maja- —* repriza 

crtane serije
10.05 BOJA NOĆI, repriza
12.05 -Saga o Forsytelma-

— serijski film (posljednja) 
13.00 »Svetac- — engleski igrani

film
14.30 CIKLUS FILMOVA PREMA 

DJELIMA M. TWAINA: 
»Avantura Toma Sawyera- 
— igrani film za mlade

15.45 Rezervirano vrijeme
15.10 Dnevnik 1
16.25 CIKLUS HRVATSKI PISCI NA

TV EKRANU — M. KRLEŽA: 
»U logoru* — TV-film (93') 

18.00 Sedmo čulo 
18.30 »Srdačno vaši«

— dokumentarna emisija
19.15 Crtani film
19.27 VeCeras...
19.30 Dnevnik 2
VELIKA PLJAČKA — američki TV-film 
SUBOTA, 7. 7. 1990. u 17.55 sati

Ovaj TV-film na minuciozan način poku
šava rekonstruirati poznatu pljačku koja se 
dogodila 17. siječnja 1950. godine u Bosto
nu Btia je to jedna od savršenih pljački, sve 
dok konačno agenti FBI- nisu razotknh njezi
ne sudionike O istom događaju 1978 godi
ne Mriham Fnedkm snimio je film -The 
Bnnk's Jod- odličnu kino verziju koja je at
raktivnija od ove televizijske / obiluje komič
nim scenama

Uloge tumače Čari Betz Sfephen Col- 
tos Burr De Benntng i dr

Režiser Marv/n Chomsky

20.00 »Kapetan Grom i vojnici 
budućnosti« — serijski film 
(1/22)

KAPETAN GROM I VOJNICI BUDUĆ
NOSTI — serijski film

Godina je 2029. Završio je rat. ljudski je 
rod porobljen, a Zemlja je prepuštena tiraniji 
lorda Dreada i njegovim robotima

Čovječanstvo je uništeno ih zarobljeno 
u podzemlju, gdje su ljudi postali robovi koji 
proizvode energiju za Dreadovo carstvo 
Dok se zlo sin galaksijom, samo se jedna 
grupa boraca za slobodu suprotstavlja lordu 
Dreadu. Njihov je vođa kapetan Grom. On 
i njegovi suborcr post ah su poznati širom 
svijeta kao kapetan Grom i vojnici buduć
nosti. Ova znanstvenofantastična serija ima 
22 po!u sat ne epizode.

20.30 »Sjeme Tamarinda«
— američki Igrani film

22.35 Dnevnik 3

22.50 »Beskrajem svijeta«
— putopisno dokumentarna 
reportaža (4/4)

BESKRAJEM SVIJETA — putopisno- 
-dokumentarna reportaža
»PRUGA SMRTI« (Pruga Tajland-Bur- 
ma — most na rijeci Kwae)
SUBOTA, 7. 7. 1990. u 22.25 sati

Da nije bilo poznatog filma -Most na ri
jeci Kwae- snimljenog po romanu Pierre 
Boullea. većim dijelom u Sri Lanki i Engles
koj. svijet bi vrlo malo znao o jednoj zabače
noj željezničkoj pruzi u tajlandskim i bur
manskim džunglama — ijednom bezličnom 
željeznom mostu, kakvih je na tisuće u svije
tu. a koji i danas nadsvođuje rijeku Kwae 
u Tajlandu. Bilo kako bilo, spretni Tajlanđani 
su na temelju prilično istinite filmske priče 
o patnjama i smrti 18.000 savezničkih ratnih 
zarobljenika na gradnji -pruge smrti- organi
zirah prilično zanimljiv i unosan oblik turizma 
na rubu džungle

U želji da sazna kako danas izgleda iz
vorna -scenografija- na pravoj -pruzi smrti-, 
ekipa -Beskrajem svijeta- proputovale je ci
jelim dijelom trase koji služi još samo za po
trebe lokalnog stanovništva i zanimljivog pu
tovanja u povijest.

Godine 1942 osvajačka japanska vojska 
bila je već na granici Indije, a jedini sve

opasniji put za opskrbu bio je dugačak put 
morem oko Malajskog poluotoka, koji je 
osim tajfuna svaki trenutak mogla presjeći 
sve snažnija saveznička mornarica. Kopneni 
put za opskrbu Južne armije u Burmi nije 
postojao

Japanski generalštab odlučuje da kroz 
džunglu izgradi prugu, dugačku 470 kilome
tara. koja bi povezala postojeće željezničke 
mreže Tajlanda i Burme Stručnjaci su prora
čunali da bi za taj grandiozni građevinski po
thvat trebalo najmanje 5 godina No. fanatič
ni inženjera Južne armije -racionalizirali- su 
taj projekt — izgradili su prugu za samo 16 
mjeseci Cijena za taj -najsramotniji pothvat 
u povijesti gradnje željeznica na svijetu- bila 
je vrlo visoka: od 20) 000 prisilno mobilizira
nih domaćih radnika /68 000 savezničkih rat
nih zarobljenika od iscrpljenosti, gladi

23.20 Vijesti za strane turiste 
23.25 BOJA NOĆI

— »Dr Doogie- 
— humoristička serija 
— VILA ORHIDEJA — domaći 

igrani film

Radnja filma zbiva se između dva rata
U slavonsko selo Košarje dolazi mladi 

pisac sa svojom zaručnicom i u mjestu u ko
jem je proveo djetinjstvo traži inspiraciju za 
pisanje

On se vraća svojim uspomenama iz dje
tinjstva i stvarne se činjenice miješaju 
s maštom. Paralelno se u mjestu zbivaju kri
minalne radnjo u koje su upleteni lokalni ug
lednici.

Uloge tumače Rene Medvešek. Gorana 
Gadžić. Gala. Videnović. Zlatko Crnković. 
Neva Rošić. Boris Cavazza. Josip Marotti, 
Reja Bašić. Vlatko Dulić. Jovan Ličina. Mirko 
Vojković

Scenarij Ruža Jurković. Krešo Golik 
Režija: Krešo Golik

01.00 Vijesti

DRUGI PROGRAM
13.15 TV-kalendar
13.25 Kako biti zajedno
13.55 Predstava za djecu
14.55 Wlmbledon, tenis, turnir, finale 

(Ž). dubi (M)
17.30 Rezervirano vrijeme
18.00 Igrani film
19.30 ITALIA '90
19.48 TORINO: utakmica za 3. 

mjesto, I poluvrijeme 
— TORINO: II poluvrijeme

22.00 Vijesti

22.05 Kronika Jugoslavenskog 
festivala djeteta Šibenik (3/3)

22.50 Kronika Filmskog festivala 
u Puli — završna večer

23.20 Igrani film
00.50 Kronika Filmskog festivala 

u Puli, nastavak

N
 NEDJELJA. 8. 7. 1990.

t edjelja |

PRVI PROGRAM
9.30 Vijesti
9.35 »Tarzan« — repriza crtane 

serije (1/5)
10.00 NEDJELJNO PRIJEPODNE ZA 

DJECU: U dobrom društvu
11.00 »Brazde« — poljoprivredna 

emisija
12.00 »Prizori Iz Danijelovog sna« 

— emisija ozbiljne glazbe
13.00 »Zaljev opasnosti« — serijski 

film (6/10)
14.00 Vijesti
14.05 NEDJELJNO POPODNE
15.50 J. J. Custeau: Ponovno 

otkrivanje svijeta (2/5)
16.40 EPP
16.45 CIKLUS SPORT NA FILMU: 

»Bobby Dierfield« — američki 
Igrani film

18.45 »Tarzan« — crtana serija (2/5)
19.10 TV-fortuna
19.27 Večeras...

19.30 Dnevnik
20.00 »Povratak Arsena Lupina« 

— serijski film (8/12)
21.05 Dobro došli u B. P. Club
21.35 Dnevnik
21.55 Vijesti za strane turiste
22.00 BOJA NOĆI
00.00 Vijesti
00.05 Pregled programa za 

ponedjeljak

DRUGI PROGRAM

7.45 TV-kalendar
7.55 Vijesti
8.00 BOJA NOĆI, repriza

10.00 DANAS ZA SUTRA: U istom
•troju

12.55 SPORTSKO POPODNE: 
SEZAM
— F1 za veliku nagradu 
Francuske Paul Ricard (Tg) 
(14.30 Start)

13.00 Klkinda: Rukomet — Trofej 
Jugoslavije: Jugoslavija 
— SSSR

14.55 WIMBLEDON: Tenis-turnir, 
finale (M) (-19.00)

19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik
19.55 Večeras....

ITALIA '90
20.00 RIM: finalna utakmica.

I poluvrijeme
21.00 RIM: II poluvrijeme

22.00 »To je ljubav«, humoristička 
serija

22.30 Argumenti, II

PONEDJELJAK. 9. 7. 1990.

onedjeljak

PRVI PROGRAM

9.50 TV-kalendar
LJETNI PROGRAM

10.00 Engleski Jezik, repriza (6/16)
10.30 Crtani film
11.00 Vijesti

11.05 LJETNI PROGRAM
12.35 Crtani film
12.45 »Tvrdi momci«, američki igrani 

film (105)
14.30 Dopuna
15.00 Mastionica, maštaonlca 

— serija za djecu (6/6)

15.15 »Goranove priče«, serija za 
djecu (7/14)

15.30 Pregled programa
15.35 Vijesti
15.40 Dopuna
15.50 Sedmo čulo

16.00 BOJA NOĆI, repriza
1*00 TV-kalendar
18.10 Dnevnik 1

18.20 Brojke I slova
18.40 Crtani film
18.45 »Lijepa naša«, dokumentarna 

emisija
19.15 Crtani film
19.27 Večeras ...
19.30 Dnevnik 2

20.05 »Ujak Vanja«, dramski 
program, I dio

21.30 »Meridijani«, vanjska trgovina
22.00 Dnevnik 3
22.20 Vijesti za strane turiste

22.25 BOJA NOĆI
— »Od 9 do 5«, humoristička 
serija
— »Vlak«, serijski film (3/4)

00.25 Vijesti
00.30 Pregled programa za utorak

DRUGI PROGRAM 

16.45 TV-kalendar
16.55 Plavi program: More
17.55 Tenis: Monlka Seleš — Zina 

Garlsonova, prijenos
19.27 Večeras ...
19.30 Dnevnik
19.55 Večeras

20.00 »Klub 10«, zabavno-muzička 
emisija

20.45 Vijesti
20.50 Odabrani trenutak
20.55 DOKUMENTARNA VEČER: 

Porota — Tko je kriv za Goli 
otok

22.55 CIKLUS KINOTEKA: »Yankle 
u Oxfordu«, američki Igrani 
film

00.20 Odjava programa 
San bez granica

UTORAK, 10. 7. 1990.

to rak

PRVI PROGRAM

9.50 TV-kalendar
LJETNI PROGRAM

10.00 Engleski Jezik, repriza (7/16)
10.30 Crtani film
11.00 Vijesti
11.05 LJETNI PROGRAM
12.35 Crtani film
12.45 Silnice: Slovenski duh na 

Koroškem
13.30 »Dokovi«, serijski film (3/6)
14.30 Obrazovna emisija
15.00 Mali svijet
15.30 Pregled programa
15.35 Vijesti
15.40 Dopuna
16.00 BOJA NOĆI, repriza
18.00 Vijesti
18.10 TV-kalendar
18.20 Brojke I slova
18.40 Crtani film
18.45 »Kako nastaju stvari«, 

znanstveni program
19.15 Crtani film
19.27 Večeras
19.30 Dnevnik 2
20.00 LOTO
20.05 »Sanjat ću vas posljednjim 

snom«, serijski film (3/4)
21.10 Dubrovačke ljetne Igre, 

prijenos otvaranja
21.55 Kontakt program
22.55 Dnevnik 3
23.15 Vijesti za strane turiste
23J20 BOJA NOĆI

— »Od 9 do 5«, humoristička 
serija
— »Vlak«, serijski film

01.20 Vijesti
01.25 Pregled programa za srijedu

DRUGI PROGRAM

19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik
19.55 NICA »Nlkala«, Atletski miting
22.30 Vijesti
22.35 Alpe — Jadran
23.10 -Ekran bez okvira-, noćni 

program kulture
00.40 Odjava programa 

— San bez granica

Srijeda 11. 7. 1990

rijeda

PRVI PROGRAM
9.50 TV-kalendar

LJETNI PROGRAM
10.00 Engleski jezik, repriza (8/16)
10.30 Crtani film
11.00 Vijesti
11.05 LJETNI PROGRAM
12.35 »Tkanje na Tari« — obrazovna 

emisija
13.05 Budi se dan: Doris Dragović
13.45 »Cvijet Oleandra« — dramska 

serija (3/3)
14.35 »S puta po Španjolskoj« 

— obrazovna emisija
15.05 »Banji Sax i Mali Princ-

— serija za djecu TV Beograd 
(2/13)

15.35 Vijesti
15.40 Dopuna
16.00 BOJA NOĆI, repriza
18.00 Vijesti
18.10 TV-kalendar
18.20 Brojke i slova
18.40 Crtani film
18.45 Putopis
19.15 Crtani film
19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik 2

LJETNA FILMSKA VEČER
20.00 »Vremeplov«, američki igrani 

film
21.40 »Putovanje kroz vrijeme« 

— američki igrani film
23.30 Dnevnik 3
23.50 Vijesti za strane turiste
23.55 BOJA NOĆI

— »Od 9 do 5« 
— humoristička serija 
— »Duga« — serijski film

01.55 Vijesti
02.00 Pregled programa za četvrtak

DRUGI PROGRAM

19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik
19.55 Večeras...
20.00 ZNANSTVENI FORUM

21.30 Vijesti
21.35 Dubrovačke ljetne igre: 

Koncert Zagrebačke 
filharmonije — Bruckner: 5. 
simfonija, prijenos

23.00 Odjava programa 
— San bez granica

C
 Četvrtak 12. 7. 1990.

etvrtak |

PRVI PROGRAM
9.50 TV-kalendar

LJETNI PROGRAM
10.00 Engleski Jezik, repriza (9/16)
10.30 Crtani film
11.00 Vijesti
11.05 LJETNI PROGRAM
12.35 »He-Man« — crtana serija 

(6/13)
13.00 Poezija: Rade Šerbedžija 

u Bagateli!
13.35 »Povratak Arsenea Lupina« 

— serijski film, repriza
14.30 »Maksimir« — obrazovna 

emisija
15.00 »Hajdučka vremena« —- serija 

za djecu (3/3)
15.30 Pregled programa
15.35 Vijesti
15.40 Dopuna
16.00 BOJA NOĆI, repriza
18.00 Vijesti
18.10 TV-kalendar
18.20 Brojke i slova
18.40 Crtani film
18.45 »Sveci« — dokumentarni 

program
19.15 Energija, ekologija, ekonomija
19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik 2
20.00 »Spektar« — politički magazin
20.50 Varošarije: Kotor
22.00 Dnevnik 3
22.20 Vijesti za strane turiste
22.225BOJA NOĆI

— »Od 9 do 5- 
— humoristička serija 
— »Duga« — serijski film

00.25 Vijesti
00.30 Pregled programa za petak

DRUGI PROGRAM
19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik
19.55 Večeras...
20.00 -Montreu« 90- — zabavna 

emisija
20.45 Vijesti
20.50 Dopuna
20.55 Ohridsko ljeto, prijenos 

otvaranje
22.10 »Breza- — domaći igrani film
23.40 Odjava programa 

— San bez granica

P
 PETAK 13. 7. 1990.

etak

PRVI PROGRAM

9.50 TV-kalendar
LJETNI PROGRAM

10.00 Engleski jezik, repriza (10/16)
10.30 Crtani film
11.00 Vijesti
11.05 LJETNI PROGRAM

12.35 »Krvavi prolaz« — američki 
igrani film

14.30 Dopuna
14.35 »Mikroelektronika: korak 

naprijed, tri...« — obrazovna 
emisija

15.05 »Ferdy« — crtana serija
15.35 Vijesti
15.40 BOJA NOĆI, repriza
18.00 Vijesti
18.10 TV-kalendar
18.20 Brojke i slova
18.40 Crtani film
18.45 Muppet show (26/26)
19.10 Crtani film
19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik 2
20.00 »U Cityju« — serijski film 

(5/13)
21.00 »Splitski biseri« — zabavna 

emisija
21.45 Dnevnik 3

22.05 KULTURNI MAGAZIN: SLIKE 
VREMENA

23.05 Vijesti za strane turiste
23.10 BOJA NOĆI

— »Od 9 do 5« 
— humoristička serija 
— »Duga« — serijski film

01.10 Vijesti
01.15 Pregled programa za subotu

DRUGI PROGRAM

19.27 Večeras...
19.30 Dnevnik
19.55 Večeras...
20.00 Emisija tjedna
21.00 Vijesti za gluhe
21.10 Skupštinska kronika
21.40 Jedan autor, jedan film
22.10 »Nadzor« — poljski igrani film
00.00 Odjava programa

— San bez granica



30. JFD

Večeras se spušta 
festivalska zastava• •••• •••••••••••••••••••••••••••••
/

to je kraj. ah samo za ovu godmu. 
dakako Velika festivalska zasta
va rmrovat će do idućeg lipnja.
do novog ova/ put 31 festivala 

d/efeta Što će novog u organizaa/i 
i sadrža/u Festivala dom/eh na počet
ku četvrtog desetljeća svog posto/a- 
nja. noće k Mi -jugoslavenski-, 
-hrvatski- ih jednostavno -šibenski-, 
važno jeahno najvažnije A najvažni
je je da će na ovim, šibenskim pro

storima ponovo okupiti djecu i sve 
one kojima su djeca sasvim negdje 
blizu srca. U velikom, nezaboravnom 
dvotjednom druženju koje je ove go
dine. valjda kao nikad dosad, bilo bo
gato ljudima i zbivanjima. Treba ti 
uopće nešto Hi nekog na kraju po
sebno izdvajati? Da ti male Kineze, 
koji su osvajali simpatije na svakom 
koraku, da li raspjevane Dubrovčane 
zadarske lutkare, crtiće u Zagrebač

koj. -Zvjezdice- u katedrali, ili, mož
da. večer Luke Paljetka u Kazalištu? 
Ili. umjesto svega, samo veliko festi
valsko srce, koje će kucati i večeras 
na Trgu Republike, na posljednoj pri
redbi ovogodišnjeg Festivala.

Dovidenja svima, do novog sus
reta na velikoj pozornici, koja se sas
vim kratko i jednostavno zove — Ši
benik. Ž.P.

POPODNEVNI PREDAH

NA NIŠANU

JEDNI OVCE ■ DRUGI NOVCE


